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Kronika města Chodova za rok 2009 
 

Úvod 
 

Rok 2009 byl ve znamení světové ekonomické a hospodářské krize. Ta postihla celou planetu 

a všechny země – jak silné vyspělé, tak rozvojové. Uţ na přelomu loňského roku nás děsily 

zprávy o pádech amerických bank. Nepříznivá situace se nakonec odrazila také na naší 

ekonomice. Řada států přistoupila k záchranné alternativě, a to nalévání miliard do svých 

ekonomik a průmyslových odvětví. 

Rok 2009 byl na základě vyhlášení Valného shromáţdění OSN Mezinárodním rokem 

astronomie. Tento byl organizován při příleţitosti 400. výročí prvního astronomického 

pozorování pomocí dalekohledu, které provedl Galileo Galilei.  

Astronomové objevili v tomto roce ve vzdálenosti 40 světelných let od Země planetu, která je 

podobná Zemi. Předpokládají, ţe je na ní voda a chtějí se vydat zkoumat její atmosféru. 

Planeta dostala název GJ 1214b. 

  

Ve světě se také stále více mluvilo o globálním oteplování. Také tato problematika se během 

roku dostala mezi hlavní diskutovaná témata. K tomuto tématu se v závěru roku konala 

v dánské Kodani i konala konference OSN o klimatických změnách. Hlavním úkolem jejích 

účastníků bylo během dvou týdnů připravit novou dohodu o omezování skleníkových plynů. 

Zástupci z celého světa se na summitu sjednotili na dokumentu, který bude po roce 2012 

pokračováním takzvaného Kjótského protokolu o sniţování emisí skleníkových plynů.  

Svůj postoj k uvedené problematice zaujaly také státy Evropské unie, kdyţ se na summitu v 

Bruselu dohodly, ţe poskytnou chudým zemím 7,2 miliardy eur (zhruba 187 miliard Kč) na 

boj s klimatickými změnami.  

 

Ani tento rok nebyl výjimkou a svět se znovu potýkal s přírodními ţivly - v září poţádala 

Filipínská vláda o mezinárodní pomoc pro oblasti zasaţené víkendovými lijáky a tropickou 

bouří Ketsana. V prosinci byly Filipíny ţivlům vystaveny znovu - sopka Mayon začala chrlit 

lávu a ţhavý popel a z jejího okolí musely být evakuovány tisíce lidí. V Manile a okolních 

provinciích si ţivel vyţádal stovky obětí a záplavami bylo postiţeno půl milionu lidí. V říjnu 

se zhruba 2,5 milionu lidí v jiţní Indii uchýlilo do provizorních útulků poté, co je o střechu 

nad hlavou připravily také rozsáhlé záplavy. 

 

Z událostí v České republice zaujalo zejména Mistrovství světa v klasickém lyţování, které se 

konalo na přelomu února a března v Liberci, dále také návštěva nového amerického 

prezidenta Baracka Obamy, který s chotí přiletěl do Prahy začátkem dubna, a v červnu byly 

tématem číslo 1 volby do Evropského parlamentu. Eurovolby na Sokolovsku zajímaly 

necelých dvacet procent voličů, nejméně v Karlovarském kraji. Na Sokolovsku volby vyhrála 

ČSSD, druhá byla ODS a třetí KSČM.  

Velkou poctu zaţila Česká republika, kdyţ 26. – 28. září přivítala papeţe Benedikta XVI. 

Jeho návštěvu v televizi sledovalo přes dva miliony diváků. Další tisíce poutníků zamířilo 

přímo na místo, kde promluvil k davům. 

Česká republika si připomínala dvacáté výročí 17. listopadu - Sametové revoluce.  

V ČR, stejně jako ve světě, se zdravotníci potýkali s virem H1N1 – takzvanou prasečí 

chřipkou, která se rychle šířila napříč kontinenty. Nemoc si bohuţel vybrala také v ČR dvacet 
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dva oběti na ţivotech. Mezi posledními nahlášenými případy úmrtí figurovala Ostrava, 

Karlovarský kraj a Chebsko. Drtivá většina obětí trpěla ještě jinými, váţnými zdravotními 

problémy. Prasečí chřipka přišla v době, kdy ještě nevyšuměly vzpomínky na jiné smrtící 

variace z říše zvířat. Před 8 lety se lidé po celém světě báli nemoci šílených krav, před 3 lety 

zase svět ohroţovala ptačí chřipka. 

Z výsluní kulturního dění navţdy odešel charismatický zpěvák Waldemar Matuška. Zemřel na 

Floridě, ale je pohřben mezi předními českými velikány na Vyšehradském hřbitově. Zemřela 

také herečka Milena Dvorská, známá především jako Maruška z pohádky Sůl nad zlato. 

Dobrému zdraví se těšil při oslavě svých sedmdesátin mnohonásobný Český slavík, Karel 

Gott.  

 

 

 

Oslavy výročí města Chodova  

 

815. výročí první písemné zmínky o Chodově 

115. výročí povýšení Chodova na město 

135. výročí zaloţení SDH Chodov 

 

Chodovským událostem v roce 2009 jednoznačně vévodily oslavy výročí města. 

První písemné zmínky o Chodovu jsou datovány jiţ z konce 12. století (1194). Dalším 

důleţitým mezníkem v historii našeho města bylo povýšení Chodova na město císařem 

Františkem Josefem I. v září roku 1894. Tato významná data byla důvodem letošních 

hasičsko-městských oslav. Poprvé město přistoupilo k oslavám zmíněných jubileí v roce 1994 

a od té doby jsou slavena vţdy v pětiletém cyklu. Připomínání významných výročí se stalo 

v Chodově tradicí, která je vţdy spojena s bohatou programovou nabídkou a mnoţstvím 

návštěvníků.  

26. září oslavil Chodov 815. výročí první písemné zmínky o obci Chodov, 115. výročí 

povýšení Chodova na město a také 135. výročí zaloţení Sboru dobrovolných hasičů 

v Chodově. Důraz letošních oslav byl kladen zejména na hasičské výročí, neboť 15. září roku 

1874 byl v Chodově zaloţen Spolek dobrovolného hasičstva, proto značnou část programu 

tvořil také program s touto tématikou. 

Organizační štáb ve sloţení: Ing. Hora, Ing. Kubicová, Mgr. Sarkányová, paní Marková, 

pánové Hanáček, Pochman, Kertész, Ing. Kiss, Zapf, Pocklan, Ing. Gaudek, připravoval 

letošní oslavy takřka 2 roky. Profesionální přístup a také pomoc štábu asistentů (paní 

Poláková, Schafferová, Pazderová, Sedláková, Trnková, Rejhová, Müllerová, Noháčková, 

Špačková, Renata a Denisa Dočkalová, Němčičová, Strousková, pánové Pizinger, Sosnovec, 

Jiří Kot, Herbert Weiss, Cerovský, Milt, Bělohlávek) vedl bezpochyby k bezproblémovému a 

hladkému průběhu nejen hlavního programového dne.  

Uspořádání těchto oslav podpořila řada subjektů, zejména to byli: Pivovar CHODOVAR 

s.r.o., Česká spořitelna, a.s., ČSOB, a.s., Sokolovská uhelná, právní nástupce, a.s., Sedlecký 

kaolin, a.s., LINCOLN CZ, s.r.o. Chodov, Epiag Lofida Porcelán CZ, s.r.o. Chodov, KH – 

Cetto, s.r.o. Chodov, PEKOSA Chodov, s.r.o., pan Orlich, Čínský restaurant, pan Eder, 

restaurace SPARTA, pan Plaček, Restaurace MIPO, pan Pokorný, ŘEZNICTVÍ – 

UZENÁŘSTVÍ „U Šoupalů“, paní Naděţda Šlapáková, Stavební bytové druţstvo ROZVOJ, 

KOVOOBRÁBĚNÍ Svoboda, Chodov, Petr Šimek, zakázkové truhlářství, Firma Jirkovský – 
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Chodovar spol. s r.o., Chodov, Účetnictví, Karel Matička, DOMINO Chodov, pan Kupec, 

TIPO Chodov, pan Šimice, JASTAL Chodov, pan Lhota, Zlatnictví RUBÍN, pan Vrbka, 

Wolfnet.cz. 

Obrovský dík patřil také kolektivu chodovských hasičů, stráţníkům Městské policie Chodov, 

Policii ČR, KASS, s.r.o. Chodov, CHOTES, s.r.o. Chodov, Městské knihovně Chodov, DDM 

Bludiště Chodov a studentům Gymnázia a OA Chodov. 

Podrobný program oslav, spolu s dalšími informacemi a dokonce i velice názornými mapkami 

ulic, jednotlivých stanovišť programu a trasou průvodu, byl uveden v polovině září ve 

speciálním vydání Zpravodaje města Chodov s názvem Oslavy výročí města. To byl velice 

dobrý nápad, protoţe Zpravodaj města Chodova je mezi občany kladně přijímán a rodiny si 

mohly v klidu předem promyslet, jaké akce programu si nechtějí nechat ujít, a tak šla opravdu 

pouze malá část návštěvníků na oslavy jen tak „naslepo“.  Jako památku na letošní oslavy a 

spoustu příjemných záţitků si mohli zájemci zakoupit propagační předměty města a SDH, 

např. reprezentativní knihy o městě Chodov – obrazovou publikaci Chodov objektivem času 

(vydána 2003) a knihu Chodov (2004), dále aktualizovaný Almanach SDH Chodov, stolní 

kalendáře na rok 2010 a další drobné propagační předměty a suvenýry. Stejně jako při 

předchozích oslavách měli návštěvníci moţnost získat otisk příleţitostného razítka na 

zakoupené pohlednice nebo do turistického zápisníku v propagačním ţluto-zeleném 

informačním stánku města vedle radnice. 

Oslavy pro hasiče začaly jiţ ve čtvrtek 24. září, kdy proběhlo v obřadní síni městského úřadu 

ocenění členů základní organizace. Členům sboru dobrovolných hasičů bylo předáno z rukou 

starosty SDH Chodov, starosty města Chodova a starosty krajského sdruţení hasičů ocenění 

několika stupňů. 

V pátek 25. září se konal slavnostní večer ve společenském sále KASS Chodov. Tento večer 

proběhlo předání ocenění občanům, kteří se zaslouţili o rozvoj města v různých oblastech 

(jejich výčet je spolu s podpisy oceněných v úvodu zápisu za rok 2009). Na slavnostní večer 

přijali pozvání zástupci partnerských sborů dobrovolných hasičů z německého města 

Oelsnitz/Erzgebirge a z rakouského města Reinprechtspölla. Hosty uvítala kapela Swing 

studio K. VARY ve foyeru společenského sálu v 18.30 hod. Oficiální program – předávání 

ocenění uváděl Aleš Cibulka. Od 19.45 hod večer pokračoval kulturním programem, ve 

kterém se představili: taneční studio Quickdance Plzeň, praţský sbor Gentleman Singers, 

vítěz STAR DANCE Jan Onder a Lucie Hunčárová v ukázkách latinsko-amerických tanců a 

na závěr cimbálová muzika Alexandra Vrábela, která hrála, dokud se hostům nechtělo odejít.   

V sobotu 26. září, za krásného slunečného počasí, proběhl hlavní den oslav. Ten byl započat 

historickým průvodem (ulicemi Okruţní, Husova, Smetanova, Tovární, Dukelských hrdinů 

přes kruhový objezd do Karlovarské ulice) vedeným vlajkonoši, s dechovým orchestrem a 

maţoretkami ZUŠ Sokolov, přehlídkou dobových kostýmů a především s hasičskou 

historickou i moderní technikou. Starosta města a starosta Sboru dobrovolných hasičů Chodov 

jeli v historickém vozidle značky Tatra 26/30 z roku 1928. V průvodu jela Škoda 1928 SDH 

Malečov, Škoda 1929 SDH Zlonice, Trabant německého SDH Oelsnitz/Erzgeb., Henschel 

1937 SDH Stará Role, Mercedes 1944 SDH ţlutice, Praga RN 1953 SDH Chodov, hadicový 

Mercedes SDH Pernink, automobilový ţebřík AZ 25 z roku 1966 SDH Vejprty, CAS 24 Zil 

z roku 1967 SDH Mnichov a dodatečně dorazil na slavnosti i historický Mercedes 1950 SDH 

Krásno. Tento průvod mimořádně uzavíralo novější vozidlo hasičů z Hasičského záchranného 

sboru podniku Tatra z Kopřivnice. Následovalo oficiální zahájení oslav starostou města na 

tribuně pod Galerií U Vavřince. Návštěvníci slavností si mohli poté projít náměstí 

Staroměstské ulice, kde bylo sestaveno historické trţiště ze stylových stánků s řemesly: 

svíčkař a medovina, kovář, platnéř, keramik, košíkářka, kameník, švadlena, řezbář, výrobky 

z kůţe, drhání a paličkování, výroba vitráţí a cínových drobností, věštírna a výroba šperků. 

Nechyběli samozřejmě ani kejklíři a šermířská klání. 
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Program Staroměstského jeviště začal v 9 hod, kdy aţ do poledne hrála Vesnická čtyřka, 

kterou vystřídal dechový orchestr ZUŠ Sokolov spolu s maţoretkami ZUŠ Sokolov, které 

vystupovaly na náměstí. Odpoledne pokračoval jevištní program kapelami Březovská desítka, 

Toulavá kapela, Cimbálová muzika Alexandra Vrábela a poslední večerní skupinou před 

netrpělivě očekávaným ohňostrojem byli George and Beatovens se sólisty Karlem Kahovcem 

a Viktorem Sodomou. Nezapomeňme zmínit moderátorky letošních slavností – Romana 

Poláková a Míla Pólová uváděly program na tribuně, náměstí i ve stanu. 

Uţ tak veselou atmosféru pivního stanu, jenţ byl tradičně postaven na parkovišti u sportovní 

haly v Bezručově ulici, umocňovaly tóny Hornické dechovky Oelsnitz/Erzgebirge a od 15 

hodin aţ do 21. hodiny hrála Malá kapela Josefa Levého. 

Galerie u Vavřince mimořádně prodlouţila otevírací dobu výstavy tradičního růţového 

porcelánu s názvem Porcelán – tradice města Chodova, kterou mohli lidé navštívit během 

soboty od 10 do 18 hod. Tato výstava pak trvala aţ do 29. 9. 2009. 

Okolo mnoha stánků a občerstvovacích stanů výročního jarmarku v ulicích Staroměstské, 

Komenského, Bezručově a na náměstí u OD Ideál (mezi 8 – 18 hodinou)se dalo dojít 

k výstavní ploše za fotbalovým hřištěm, kde byla vystavena moderní hasičská technika 

z několika sborů. Chodovští hasiči však také připravili v obřadní síni u MěÚ výstavu 

historického vybavení hasičů, v jejímţ průběhu byl promítán film o Sboru dobrovolných 

hasičů v Chodově.  Prezentace Báňské záchranné sluţby Sokolovské uhelné, a.s., právní 

nástupce, proběhla mezi 14.30 – 18 hodinou taktéţ na parkovišti v Bezručově ulici, kde 

představila vozidlo Mercedes a Ford Tranzit s vybavením. Odtahová sluţba Auto 3000 

z Lokte předvedla těţká vyprošťovací vozidla. Vystavena byla také dvě vozidla VW 

Transporter Územní zdravotnické záchranné sluţby Karlovarského kraje, středisko Sokolov.  

Mezi 14.30 a 18 hod na malém jezírku za Spartakem ukázala své vybavení vodní záchranná 

sluţba a ČČK K. Vary (vodní skútr, člun, první pomoc a ošetření zraněných). Na parkovišti v 

Bezručově ulici představovala Policie ČR Sokolov mezi 10 – 18 hod vozidla, motocykly, 

člun, potápěčské i další vybavení a také dva koně, vycvičené pro zásahy při hlučných akcích. 

Připraven byl i stánek prevence se soutěţemi pro děti. 

 

 

Program sloţek integrovaného záchranného systému se skládal jak z pasivní, tak i aktivní 

části programu, na který se podle ohlasů všichni fandové hasičů těšili. Ukázka součinnostního 

cvičení sloţek IZS byla naplánována mezi 14.30 a 15.15 hod na ploše mezi velkým a malým 

hřištěm. Krátce po půl třetí odpoledne byl zinscenován poţár linkového autobusu, ve kterém 

jel pouze řidič. Ten se snaţil hasit začínající poţár interiéru pomocí ručního hasicího přístroje, 

ale vzhledem k rychlému rozvoji se poţár nepodařilo uhasit. Událost proto byla nahlášena na 

tísňovou linku a byl vyhlášen poplach jednotkám podle poplachového plánu. Na místo jako 

první přijela hlídka Policie ČR z místního oddělení, která zjistila, ţe se nejednalo pouze o 

poţár autobusu, kde byl popálen řidič, ale i o dopravní nehodu osobního automobilu v krátké 

vzdálenosti před autobusem. U osobního vozidla leţely dvě osoby, které měly těţká zranění, a 

ve vozidle byla zjištěna další zraněná osoba. Na místo přijela jednotka SDH Chodov 

s cisternovou automobilovou stříkačkou CAS 24 T815 následovaná jednotkou HZS podniku 

Sokolovská uhelná s CAS 20 T815 Portugal i se sanitním vozidlem Toyota Land Cruiser. Na 

místo přijela vozidla Územní zdravotnické záchranné sluţby Karlovarského kraje ze střediska 

v Sokolově, dále těţký hasičský technický automobil TA4 T815 HZS Karlovarského kraje ze 

stanice Sokolov. Mezitím se podařilo chodovské jednotce uhasit poţár autobusu. 

V havarovaném osobním vozidle byla poskytnuta neodkladná péče zraněné osobě, 

rozstřihování karoserie vozu provedli sokolovští profesionálové pomocí speciálního 

hydraulického nářadí. Po vyproštění vozidla si zraněnou osobu přebrali zdravotníci, poskytli jí 

odbornou zdravotnickou pomoc a odvezli do nemocnice.  
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Po té následovala velmi působivá ukázka pouţití sluţebních koní Policie ČR Praha při 

demonstracích nebo fotbalových zápasech. Po ukázce sluţební hipologie  a po krátké pauze 

byla připravena ukázka Policie ČR Sokolov na téma „Zadrţení pachatele pomocí sluţebních 

psů“. Tato ukázka je velice atraktivní a všem se líbil zásah policejních psů na ozbrojeného 

pachatele, pachatele přepadení, pokusu o znásilnění a únosu dítěte. Velké ovace sklidilo 

vystoupení nejmenších hasičů z SDH Kydliny, okresu Klatovy, kde pro větší nemocnost 

nastoupily i děti chodovských hasičů. Štafetový kolík v ukázkách převzala Báňská záchranná 

sluţba, která předvedla pouţití svého vybavení, především bouracího kladiva Darda. 

Slavnostní den se pomalu blíţil ke konci. Pokračovala ukázka zásahu vodní záchranářské 

sluţby na vodě, kdy pomocí vodního skútru a gumového člunu provedla záchranu osoby 

z vody. Na tuto ukázku navázala zásahová jednotka Policie ČR Sokolov, která předvedla 

prvky sebeobrany proti neozbrojenému, ale i ozbrojenému  pachateli  a přeráţení různého 

materiálu rukama i nohama. Poslední ukázkou slavnostního dne byla dynamická ukázka 

zadrţení ozbrojených pachatelů ve vozidle. Policie k tomuto zadrţení pouţila sluţební 

vozidla, krátké i dlouhé střelné zbraně a k dezorientaci pachatelů i výbušky.  

Po 18. hodně byl program hasičů ukončen, ale slouţící druţstvo chodovských hasičů se 

připravovalo ještě na plánovanou asistenci u ohňostroje, který ve 21 hodin ukončil u Galerie u 

Vavřince program oslav. 

 

 

Přírodní podmínky 

 

Změny času 

Češi se s letním časem setkali poprvé za první světové války. Mezi válkami se od něj upustilo, 

ale vrátil se v roce 1940. V roce 1949 ho tehdejší československá vláda zrušila a obnovila o 

30 let později. Aţ do roku 1995 trval letní čas šest měsíců, od roku 1996 se Česko připojilo ke 

zvyklostem Evropské unie a časový posun trvá sedm měsíců. Vedle států EU se letní čas 

zavádí například i ve Spojených státech, Mexiku a na Kypru. 

Přesný okamţik přechodu přichází ve dvě hodiny po půlnoci, kdy středoevropský čas poskočí 

na třetí hodinu středoevropského letního času.  

 

Letní čas začal 29. března 2009 posunutím hodin z 2,00 na 3,00 hodiny. O hodinu zpět jsme si 

hodiny posunuli ve 3,00 hodiny 25. října, kdy letní čas skončil. 

Počasí 

Vstup do nového roku byl mrazivý, ale bez sněhové pokrývky. Teploty klesaly aţ k -10 st. C 

v noci a ani denní se přes nulu nevyšplhaly. Ve třetím lednovém týdnu se mírně oteplilo, 

občas zachumelilo, ale sníh se dlouho neudrţel. Teprve ve druhém týdnu února zůstal sníh pár 

dní leţet, ale o masopustu, který se v Chodově slavil 21. 2., byly denní teploty okolo 4 st. C 

nad nulou a občas i pršelo.  Bez výrazných zvratů se tento ráz počasí udrţel i téměř celý 

březen, po 1. jarním dni zima ještě na chvilku vystrčila drápky a dokazovala svou vládu 

vichrem, vánicí a ranními teplotami pod bodem mrazu. Po pár dnech však jiţ ztratila převahu 

a od začátku dubna jiţ nastoupilo jaro plné slunce a s kvetoucími pampeliškami.  Ve druhém 

dubnovém týdnu se jiţ rtuť teploměru vytáhla na 20 st. C a také přišel vytouţený déšť, za 

který se „modlili“ zahrádkáři a zemědělci. První květnové dny byly slunečné a teplé, po 

mírném ochlazení a přeháňkách se teplé počasí po týdnu opět vrátilo a bylo téměř letní. Závěr 
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května a začátek června tento příjemný charakter počasí neměly – ochladilo se, častěji pršelo 

a teploty nepřesáhly 20 st. C. Začátkem prázdnin, po několika vydatných lijácích, dosahovala 

vzdušná vlhkost aţ 80%. Ani v těchto dnech nebylo výrazně teplo, denní teploty dosahovaly 

maximálně k 20 st.C. Od poloviny července bylo tepleji, ale stále poměrně často pršelo. V 

závěru července a po celý srpen jsme si konečně uţívali opravdu letního počasí s teplotami 

nad  25 st.C.  Příjemné bylo také celé září, v němţ babí léto, jako na objednávku 

k chodovským oslavám, vyvrcholilo 26. září a vzápětí nastoupil podzim. První sněhové 

vločky nás mohly překvapit jiţ v polovině října. Denní říjnové teploty byly pouze kolem 2 

stupňů. Listopad byl deštivý, na slavnostní akci 27. 11., rozsvícení Vánočního stromu na 

Staroměstské ulici, nám příroda nachystala pořádný vítr, naštěstí bez deště. V polovině 

prosince opět napadl sníh a nejen děti se těšily na bílé vánoce. Pár dní před vánocemi teploty 

klesly aţ k mínus 13 stupňům. Den před očekávanými svátky se však oteplilo aţ ke třem 

stupňům nad nulou a na Štědrý den začal sníh tát. Bylo ho však dost, proto vánoční sněhová 

pokrývka vydrţela. 

 

Politický a veřejný ţivot města 

 

Dne 19. 11. 2009 se vzdal svého mandátu člena ZM pan Lubomír Suk z volební strany 

Občansko-demokratická strana. Náhradníkem za tuto volební stranu byl pan Petr Karbulka.  

Pan Petr Karbulka sloţil slib člena zastupitelstva města na jednání ZM dne 15. 12. 2009 a stal 

se členem tohoto vrcholného městského voleného orgánu.  

 

Sloţení ZM, RM, výborů a komisí  

Sloţení Rady města Chodova k 31. 12. 2009: 

Ing. Josef Hora         - starosta 

Stanislav Pochman  - místostarosta 

Josef Kertész   - uvolněný člen RM 

Mgr. Miloš Volek  - neuvolněný člen RM 

Jan Smolka   - neuvolněný člen RM 

Patrik Pizinger  - neuvolněný člen RM 

Jiří Tureček   - neuvolněný člen RM 

 

Sloţení výborů Zastupitelstva města Chodova: 

 

Finanční výbor 

Ladislav Zapf   - předseda 

Ing. Jan Dušek  - člen 

Ing. Alfons Skokan  - člen 

Karel Matička      - člen 

Jaroslava Putnarová        - členka 
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Monika Zezulová       - členka       

Ing. Jan Kocián  - člen 

Květoslava Kertészová - tajemnice 

 

Kontrolní výbor 

Mgr. Jiřina Mecelová             - předsedkyně 

Ladislav Staněk        - člen 

Petr Štěpán    - člen 

Ing. Vlasta Kociánová  - členka 

Jiří Milt           - člen 

Ladislava Bujárková         - tajemnice 

 

 

Výbor pro volný čas 

Martin Voleman          - předseda 

Jiří Tureček   - člen 

Petr Karbulka        - člen 

Josef Pojar   - člen 

Mgr. Milan Kovářík  - člen 

Šárka Chocová  - členka 

Jan Svoboda          - člen 

Blanka Schafferová  - tajemnice 

 

Osadní výbor Stará Chodovská 

Ing. Josef Fišer  - předseda 

Gabriela Hauzrová  - členka 

František Šedivý  - člen 

Jana Noháčková  - tajemnice  

Sloţení orgánů rady města: 

Komise Osada Chranišov 

Václav Roulich  - předseda 

Eva Kotová   - členka 

Josef  Drechsler  - člen 

Hana Smutná        - tajemnice 
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Jednání ZM a RM 

Zastupitelstvo města Chodov (dále ZM) se sešlo během roku 2009 desetkrát a mimo jiné 

schválilo například  partnerskou smlouvu mezi Městem Chodov a Krajskou správou a 

údrţbou silnic Karlovarského kraje ke spolupráci v rámci přípravy a realizace stavby „II/222 

rekonstrukce silnice – průtah Chodov, včetně mostu ev.č. 222-006“,schválilo prodej 

hasičského vozidla TA-2 Avia 31 obci Babice nad Svitavou, schválilo vstup města Chodov do 

Regionálního sdruţení obcí a měst Euregio Egrensis, schválilo záměr a následně také prodej 

objektu č.p. 567 v Bezručově ulici Úřad práce),schválilo prodej části pozemku p.č. 1480/1 o 

výměře cca 350 m2 společnosti Ligneta servis s.r.o. na výstavbu odbavovací haly na 

autobusovém nádraţí Chodov, schválilo finanční dar pro TJ Spartak Chodov ve výši 

150 000,- Kč, schválilo ukončení provozu školní jídelny při základní škole v Husově 

ulici,schválilo podání ţádosti o dotaci pro projekty „Rekonstrukce a vybavení DDM Bludiště 

Chodov“, „Chodov – obnova parku u evangelického kostela“, „Kulturní výměna partnerských 

měst Chodov a Oelsnitz/Erzgebirge“  a „Sportovní centrum Chodov – SO.05“, dále schválilo 

provozování stávajícího Domova pro seniory jako Dům s pečovatelskou sluţbou (od 

1.1.2010) a v závěru roku také rozpočet města na rok 2010. Dále vydalo nový Územní plán 

Chodov (formou opatření obecné povahy), udělilo ocenění města Chodova osobnostem u 

příleţitosti oslav výročí města, také projednalo a vzalo na vědomí např. zprávy o činnosti 

výborů ZM, petici „Zavřete hospody v obytné zóně bývalého Druţstevníku“ a další. 

 

Rada města Chodova (dále RM) se sešla k jednání v roce 2009  31krát a svými usneseními 

např. schválila rozdělení dotací z rozpočtu města na kulturní a sportovní akce pořádané v roce 

2009, dotací na činnost organizací pracujících s mládeţí a také do oblasti sociální péče, 

zdravotnictví a protidrogové prevence, schválila návrh Střednědobého plánu rozvoje 

sociálních sluţeb v Chodově na období 2009-2013, schválila pronájmy pozemků ve 

vlastnictví města, schválila vyhodnocení sportovců města, několik návrhů na výpověď 

z nájmu bytu, pravidla pro přijímání dětí do mateřské školy, rozbory hospodaření 

příspěvkových organizací a jejich finanční a odpisové plány, schválila také zvláštní uţívání 

místní komunikace zřízením vyhrazeného parkovacího místa několika ţadatelům, pronájem 

bytů ve vlastnictví města, pronájem bývalé školní jídelny v Husově ulici České poště po dobu 

rekonstrukce hlavní pošty, ukončení činnosti ubytovny v Nejdecké ulici, č.p. 509 a demolici 

tohoto objektu a návrh následného prodeje parcel pro výstavbu rodinných domků, schválila 

pravidla pro přidělování bytů v domě s pečovatelskou sluţbou (od 1.1.2010), nové ocenění 

reprezentantů města z nesportovních oblastí ţivota – Cena Rady města Chodova. Dále vzala 

na vědomí zprávy o hodnocení kriminality, o činnosti Městské policie Chodov, o krizovém 

řízení, stanovila Městu Chodov počet zaměstnanců na rok 2009, nesouhlasila se zapojením 

města Chodova do Státního integračního programu v oblasti zajištění bydlení azylantům a 

jejich integrace v našem kraji a také pověřila slečnu Bc. Olgu Heřmanovou řízením 

organizační sloţky Pečovatelská sluţba na dobu určitou (zástup dlouhodobé nemoci). 

 

 

Struktura a činnost městského úřadu 

K 31. 12. 2009 zaměstnávalo město Chodov celkem 73 zaměstnanců, z toho 54 ve správě, 15 

v městské policii a 4 v pečovatelské sluţbě. Ve struktuře úřadu nenastala v roce 2009 ţádná 

změna. 
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Finance a rozpočet města 

Město Chodov hospodařilo v roce 2009 dle schváleného rozpočtu městským zastupitelstvem 

dne 16. prosince 2008. Příjmy i výdaje schváleného rozpočtu byly v celkové výši 188 

621 000,- Kč.  Do schváleného rozpočtu Města Chodova byla zahrnuta globální dotace ve 

výši 8 547 000,- Kč.   V průběhu roku 2009 došlo rozpočtovými změnami ke zvýšení 

rozpočtu města na částku 249 137 000,- Kč. Celkové příjmy k 31. 12. 2009 dosáhly výše 

238 830 000,- Kč, výdaje za stejné období byly ve výši 212 907 000,- Kč. Podíl dluhové 

sluţby (splátky půjček a úroků) na příjmech obce byl v roce 2009 – 6,94 %, coţ 

představovalo dluh na jednoho obyvatele ve výši 691,- Kč. Meziročně došlo ke sníţení 

zadluţenosti města o 9 249 000,- Kč.   Na vybudování nových parkovacích míst a chodníků 

město vynaloţilo 9 278 000,- Kč.   Na opravu chodníků a místních komunikací bylo 

vynaloţeno celkem 14 246 000,- Kč.  

   

 Výdaje jednotlivých kapitol v roce 2009 

                                                     upravený                        skutečné  

název kapitoly                              rozpočet                          čerpání 

                                                      v tis. Kč                           v tis. Kč 

------------------------------------------------------------------------------------------------- 

- ţivotní prostředí                             20 359,00                       19 972,02 

- stavební úřad - doprava                  20 955,66  20 746,25 

- školství a kultura                            35 327,09 34 767,56 

- vnitřní správa                                 46 801,98                       42 189,21 

- sociální věci a zdravotnictví           13 271,50 12 378,35 

- správa majetku města                     53 659,51 47 414,87 

- rozvoj města                                     7 723,00   7 540,44 

- všeobecná pokladní správa            51 040,12 27 898,89 

z toho investiční výdaje                    69 800,65 47 392,60 

z toho finanční investice                  30 000,00 10 264,55 

 

Hospodaření Města Chodova skončilo v roce 2009 přebytkem hospodaření ve výši 

25 923 000,- Kč, z toho na spořících a portfoliových účtech bylo uloţeno 11 349 000,- Kč. 

 

Investiční akce  

1. Oprava sociálního zařízení smuteční síně na hřbitově v Chodově 

- byla provedena výměna okenních výplní v části sociálního zázemí, dále byly 

provedeny nové obklady a dlaţby, zařizovací předměty, vnitřní výplně otvorů, 

úprava rozvodů elektroinstalace vč.nových svítidel a malby  
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termín realizace:  03/2009 - 04/2009 

cena díla vč.DPH: 253 978,-Kč 

        

2. Kolumbária IV.etapa - hřbitov Chodov 

- došlo k vybudování dalších dvou bloků kolumbárií s celkovým počtem 120 ks 

kolumbár.schránek 

 

termín realizace:  04/2009 - 05/2009 

cena díla vč.DPH: 458 187,-Kč 

 

3. Chodov - chodník podél silnice II/181 
- na Vintířovské ul. byl vybudován chodník podél silnice II/181 vč. veřejného 

osvětlení a odvodnění komunikace 

 

termín realizace:  03/2009 - 05/2009  

cena díla vč.DPH:  3 295 000,-Kč 

 

4. ZUŠ Chodov - protiradonové opatření 

   - byly provedeny stavební úpravy objektu proti pronikání radonu z podloţí 

 

  termín realizace:  08/2009 – 10/2009 

  cena díla vč.DPH:  454 851,-Kč 

 

5. Město Chodov - Bezručova ulice - II.etapa 

  - v rámci stavby došlo k dokončení obsluţné komunikace, chodníků, parkovacích stání 

a zpevněných ploch v Bezručově ul., dále byl vybudován chodník na Karlovarské ul. vč. 

místa pro přecházení a odvodnění komunikací  

 

termín realizace:  09/2009 - 11/2009 

cena díla vč. DPH:  5 171 893,- Kč 

 

     6.  Obřadní síň města Chodov - rekonstrukce zahrady 

    - byla provedena rekonstrukce zahrady u obřadní síně (zpevněné plochy z ţulové 

mozaiky, výsadba zeleně, osvětlení, závlahový systém, architektonické prvky) 

 

 termín realizace:  10/2009 - 11/2009 

 cena díla vč. DPH:  1 678 579,-Kč  

 

Vyhlášky města 

 
V roce 2009 byly samosprávnými orgány města Chodova schváleny tyto předpisy:  

  

OZV č. 1/2009, 

kterou se mění obecně závazná vyhláška č. 19/2001, o místním poplatku za provoz systému 

shromaţďování, sběru, přepravy, třídění, vyuţívání a odstraňování komunálních odpadů a 

způsobu jeho výběru 

 

OZV č. 2/2009, 

o zrušení obecně závazné vyhlášky č. 11/2002, o závazných částech územního plánu města   
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Nařízení č. 3/2009, 

kterým se mění nařízení č. 2/2006 a ruší se obecně závazná vyhláška č. 16/2000 

 

Nařízení č. 4/2009, 

kterým se stanovují maximální ceny za sluţby hřbitovní poskytované v souvislosti s 

pronájmem a uţíváním hrobového místa 

 

Nařízení č.  5/2009, 

kterým se stanoví rozsah, způsob a lhůty odstraňování závad ve schůdnosti chodníků, 

místních komunikací a průjezdních úseků silnic 

 

OZV č. 6/2009, 

kterou se mění obecně závazná vyhláška č. 3/2008, o pouţití koeficientů pro výpočet daně z 

nemovitosti 

 

Vlastnické vztahy – pozemky, nemovitosti 

 
V roce 2009 prodalo Město Chodov své pozemky v hodnotě 4 466 679,15,--Kč. 

Byl také prodán objekt č.p. 567 v Bezručově ul. včetně pozemku (3 976 830,-- Kč) nebo 

pozemky pro výstavbu "TESCA" (1 109 940,-- Kč). 

 

Prodej pozemků v roce 2009 
 

ppč. 973/1 o výměře 2.462 m
2
 v k. ú. Dolní Chodov, 

(přístupová cesta k jednotlivým zahrádkám v ZO č. 5) 

 

 

Nabytí pozemků v roce 2009 

 

a) na základě souhlasného prohlášení na vydání přídělového majetku – ppč. 75/2 o výměře  

    1.209 m
2
 v k. ú. Dolní Chodov, 

b) na základě souhlasného prohlášení – historický majetek – ppč. 2665/26 o výměře 7.681 m
2
  

    v k. ú. Dolní Chodov. 

 

 

Zatíţení pozemků v majetku města věcnými břemeny v roce 2009: 

pč. 1557/1, 1185/1, 1185/187, 1185/188, 1155/1, 1155/6, 1140/1 vše v k. ú. Dolní Chodov a 

pč. 8, 35, 40, 59, 72/1 a 89/2 vše v k. ú. Stará Chodovská.  

 

Zájmové organizace a jejich činnost 

Automotoklub Chodov 

Členskou základnu tvořilo v roce 2009 36 registrovaných členů. Předsedou Automotoklubu 

byl pan Milan Hruška. Hlavní náplní činnosti klubu je předávání informací členům AMK o 
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změnách v pravidlech silničního provozu, proškolování řidičů a pořádání jednoduchých 

orientačních automobilových soutěţí a „jízd zručnosti“.  

 

  

Český rybářský svaz – MO Boţičany 

 

Místní organizace rybářů měla v roce 2009 celkem 921 členů, z toho 799 

dospělých členů, 23 dorostenců ( 15-18 let) a 99 dětí (do 15 let), z toho z 

Chodova 430 dospělých a 90 dětí.  

Předsedou byl pan Ing. Ernest Ješík a jednatelem pan Ing. Jaroslav Šimek. Hlavní činností 

organizace je chov ryb do velikosti násady, sportovní rybolov a soutěţe v lovu ryb na udici 

pro mládeţ. Podmínkou pro výdej povolenky k chytání ryb je členství v organizaci ČRS a 

splnění členských povinností (zaplacení členských příspěvků a odpracování 10 brigádnických 

hodin, noví členové 15 hodin na rybnících ve správě místní organizace). Hospodářské 

středisko je v Nové Roli. 

 

Rok 2009 byl pro organizaci ve znamení kulatého výročí – 50 let od zaloţení (15. března roku 

1959). Proto byla jiţ v lednu vyhlášena soutěţ pro mladé výtvarníky s tématem „Namaluj 

rybu“.  V březnu se konala v chodovském kulturním domě členská schůze a byla zde předána 

celá řada rybářských ocenění za činnost a významnou pomoc organizaci. Organizace 

uskutečnila v květnu závody v lovení ryb na Vojkově rybníce. Před závody bylo do rybníku 

vysazeno cca 70 ks kaprů o váze 10 aţ 13 kg. K rybolovu bylo připraveno 80 míst okolo 

celého rybníku, zájem byl obrovský, některé později příchozí proto bylo nutno jiţ odmítnout.  

Další závody v lovu ryb se konaly 30. 5. 2009 na Bílé vodě v Chodově a pořádal je Carp 

Team Chodov za spolupráce MO Boţičany. Další z akcí v rámci oslav výročí zaloţení 

organizace byly „Dny otevřených dveří na Kaskádě“ o víkendu 12. -14. června. 

 

 

Junák – svaz skautů a skautek 

 

 Vůdkyní organizace byla nadále paní Šárka Chocová. V roce 2009 mělo středisko celkem 47 

členů, z toho 30 do 18 let. Mezi akcemi pro veřejnost podpořenými z dotací městského úřadu 

v Chodově lze vyzdvihnout především tradiční říjnový lampiónový průvod, jenţ měl i v tomto 

roce vysokou účast „malých i velkých“ obyvatel města a také vánoční zpívání na Štědrý večer 

pod Vánočním stromem. 

   

Český svaz ochránců přírody 

Organizace působí v Chodově jiţ přes 28 let. Svou základnu má v klubovně v zahrádkářské 

kolonii v Zahradní ulici. Hlavní náplní činnosti je ochrana přírody a ţivotního prostředí a 

práce s dětmi a mládeţí. Svou činnost ZO ČSOP prezentuje v tisku a ve vývěsní skříňce u 

DDM Bludiště Chodov. V současné době má organizace 4 oddíly MOP, z toho 3 v Chodově a 

1 v Lokti. Členská základna čítala v roce 2009 58 členů. Členové se zúčastňují celostátně 

vyhlašovaných aktivit ČSOP, např. Ukliďme svět, Den Země, Zachraňme studánky, Hledání 

jara. Mezi aktivity pořádané ornitologickou společností patřily např. akce jako sčítání kání, 
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údrţba a vyvěšování ptačích budek, zimní dokrmování zvěře. Vyvrcholením celoroční 

činnosti je moţnost účasti na letním táboře v Dunícím údolí v Hřebenech. ZO ČSOP v 

Chodově plní také funkci Regionálního centra ČSOP pro Karlovarský kraj, jehoţ vedoucím je 

Jan Svoboda. Organizace dále provozuje Ekocentrum Chodováček. V areálu ČSOP je pro 

ţáky MŠ, ZŠ a ostatní veřejnost od dubna do listopadu v provozu také minibotanická zahrada.  

 

Myslivecké sdruţení Chodov 

V roce 2009 mělo Myslivecké sdruţení Chodov – Lomy 13 členů.    Na ţádost Okresního 

výboru MJ v Sokolově byly v honitbě Chodov uspořádány jarní zkoušky vloh loveckých psů 

a 2x podzimní zkoušky lovecké upotřebitelnosti loveckých psů velkých a malých plemen. 

V listopadu se uskutečnily  slidičské zkoušky lovecký psů.  Všechny uvedené akce měly 

velký úspěch a účastnili se jich jak psovodi z okolních krajů, tak ze zahraničí. V měsíci únoru 

byla ošetřena spárkatá zvěř antiparazitárním přípravkem Cermix, jeho přidáním do krmiva.  

V roce 2009 bylo v honitbě Chodov uloveno 19 ks srnčí zvěře a 7 ks zahynulo na silnici. Dále 

bylo uloveno 23 kusů černé zvěře a 21 lišek.                          

 

KIT klub Chodov 

Kit klub Chodov sdruţoval ve svých řadách 16 členů. Předsedou klubu byl i nadále JUDr. Jan 

Mikač, který současně zastával funkci republikového předsedy plastikových modelářů při 

Svazu modelářů ČR (SMČR). 

V březnu 2009 uspořádal Kit klub Chodov v prostorách základní školy v Komenského ulici 

nominační soutěţ mládeţe stavitelů plastikových modelů pro postup na Mistrovství republiky 

mládeţe. Akce se účastnil i PaedDr. Vratislav Emler, náměstek hejtmana Karlovarského kraje 

pro školství, který si se zájmem prohlédl modely a práci rozhodčích. 

V květnu zorganizovalo sdruţení modelářů za spolupráce s Kulturním a společenským 

střediskem Chodov jiţ třináctý ročník setkání plastikových modelářů pod názvem 

„Chodovská chmelnice“. Setkání se účastnilo celkem 82 modelářů. Chodovská soutěţ má 

mezi modeláři vysoký kredit, zejména pro dobrou organizaci a kvalitní zázemí pro všechny 

účastníky. Jiţ třetím rokem jezdí do Chodova také výprava z Německa. 

V červnu se v Brně konalo mistrovství ČR mládeţe v plastikovém modelářství. Ve věkové 

kategorii kadetů (14 aţ 18 let), se nejlépe umístil Chodovák, Radek Šíp, který získal dva 

mistrovské tituly. Tímto výsledkem si vyslouţil nominaci pro reprezentaci České republiky na 

MS v Anglii. 

 

Kynologický klub 

V roce 2009 měla chodovská základní organizace tohoto klubu 41 členů. Předsedou byl 

Václav Petrášek. Tradiční akcí pořádanou pro širokou veřejnost byla červnová „Voříškiáda“. 

Mezi kynologické aktivity patřily kynologické zkoušky, Speciální oblastní výstava 

německých ovčáků a Chodovský závod. 
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Sbor dobrovolných hasičů Chodov 

Starostou SDH byl v roce 2009 pan Ladislav Zapf a velitelem jednotky SDH Ing. Jiří Kiss. 

Oddíl mládeţe měl 15 členů, druţstvo ţen 9 a druţstvo muţů 11 členů. 

Chodovská jednotka je zařazena do kategorie JPO II, tedy jednotka sboru dobrovolných 

hasičů obce s členy, kteří vykonávají sluţbu jako svoje hlavní nebo vedlejší povolání, s 

územní působností zpravidla do 10 minut jízdy z místa dislokace. Při vyhlášení poplachu 

vyjíţdí z místa své dislokace nejpozději do 5 minut. 

Dne 17. ledna 2009 se v hasičské zbrojnici konala Výroční valná hromada základní 

organizace.  V průběhu jednání byl odsouhlasen rozpočet organizace pro rok 2009 včetně 

pravidel hospodaření. Zazněly zde hodnotící zprávy starosty organizace, pana Ladislava Zapf, 

a velitele jednotky, Ing. Jiřího Kisse. Proběhlo také slavnostní předání ocenění za věrnost 

sboru několika členům organizace včetně blahopřání letošním jubilantům, panu Josefu 

Sosnovcovi (65) a Jiřímu Weissovi (50). V únoru se konal 8. hasičský ples, který byl tradičně 

vnímán jako významná společenská akce města Chodova. Členové sboru ve spolupráci 

s kanceláří prevence kriminality při MP Chodov organizovali pravidelné preventivně 

výchovné akce pro ţáky obchodní akademie a speciální školy. V květnu pokračovaly soutěţe 

dospělých i mládeţe, které byly zařazeny do Karlovarské krajské ligy 2009.   Druţstvo muţů 

obsadilo 2. místo v soutěţi ve Skalné a David Grůza dosáhl skvělým výkonem na 3. místo ve 

velmi prestiţním a kvalitně obsazeném závodu O pohár Velkopopovického Kozla v Plzni. 

Další, ještě lepší výkon, předvedl při Memoriálu Milana Kruţíka, opět v Plzni, kde v běhu na 

100m překáţek zvítězil. Svými výsledky velmi významně reprezentoval sbor i město Chodov 

a za celoroční sběr bodů v soutěţích obsadil David Grůza celkové čtvrté místo v poháru, který 

byl vyhodnocen v rámci Mistrovství ČR v poţárním sportu a byl také přizván do 

reprezentačního výběru ČR. V průběhu června byla ve spolupráci s panem Ladislavem 

Staňkem (prevence kriminality při MP Chodov) provedena odborná příprava zaměstnanců 

města zařazených do Městského úřadu Chodov, při níţ se seznámili se základy poskytování 

první pomoci, s integrovaným záchranným systémem, bezpečnostním systémem ČR a 

krizovým řízením, poţární ochranou a vyzkoušeli si hašení pomocí ručních hasicích přístrojů. 

Největší dlouhodobě připravovanou akcí v září byly hasičsko-městské oslavy.   Celoroční 

Karlovarská krajská liga dospělých 2009 byla zakončena a vyhodnocena na tradiční soutěţi O 

plaketu sv. Floriána v Nejdku. Velkým úspěchem bylo celkové 3. místo druţstva ţen, muţi 

bohuţel nedosáhli na hodnocení z důvodu menšího počtu absolvovaných soutěţí. V 

Karlovarské krajské lize mládeţe obsadili chodovští mládeţníci celkové 5. místo.   

 

 

ZO Českého zahrádkářského svazu 

 
Organizace čítala v roce 2009 celkem 450 členů, kteří hospodařili na 427 zahrádkách, 

pořádali pravidelné podzimní výstavy ovoce, zeleniny, kaktusů a květin.  

 

Další organizace 

 

Na území Chodova působily v roce 2009 ještě také např. organizace Český svaz včelařů 

v čele s předsedou panem Jaroslavem Čápem, Český svaz chovatelů, ZO Chodov v čele 
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s předsedou panem Františkem Plemeníkem a ZKO (kynologická organizace) Stará 

Chodovská s vedoucí Markétou Hauzrovou a Petrou Šanderovou. 

  

Obyvatelstvo 

 
V roce 2009 se v Chodově: 

narodilo – 135 obyvatel, z toho 67 děvčat a 68 chlapců 

zemřelo – 132 obyvatel, z toho 58 ţen a 74 muţů 

přistěhovalo – 250 obyvatel, z toho 128 ţen a 122 muţů 

odstěhovalo – 324 obyvatel, z toho 156 ţen a 168 muţů 

 

 

Sloţení a počet obyvatelstva k 31. 12. 2009 

 

 muţi ţeny celkem                            % 

do 6 let 483 431 914  6 

do 6 do 15 let 618 599 1 217  8 

od 16 do 20 let  459 432 891  6 

od 21 do 40 let 2 339 2 249 4 588  32 

od 41 do 60 let 1 981 2 040 4 021  28 

nad 60 let 1 270 1 554 2 824  20 

celkem 7 150 7 305 14 455  100 

 

 

Povolení k pobytu na území Chodova mělo ke konci roku 324 cizinců. Jednalo se zejména 

o občany Vietnamské socialistické republiky (107 osob), Slovenské republiky (55 osob), 

Spolkové republiky Německo (32 osob), Ukrajiny (44 osob), Ruska (30 osob), Běloruska (10 

osob) a Polska (11 osob). 

 

Součástí evidence obyvatel je dle § 12 odst. 1 zákona č. 133/2000 Sb., o evidenci obyvatel 

a rodných číslech, ve znění pozdějších změn, zrušení údaje o místu trvalého pobytu. 

V případě, kdy je údaj o místě trvalého pobytu úředně zrušen, stává se místem trvalého 

pobytu sídlo ohlašovny, v jejímţ územním obvodu byl občanovi trvalý pobyt zrušen. Ke 

konci roku 2009 bylo úředně trvale přihlášeno na adrese Městského úřadu Chodov jiţ 572 

občanů.  

 

Bydlení 

Byty v majetku města 

 
Bytservis Chodov s.r.o. k 31. 12. 2009 spravoval celkem 505 nájemních bytů (z toho 59 bytů 

na Ţelezném dvoře a 20 bytů se sníţenou kvalitou Pod Ţelezným dvorem) a 4 podnikatelské 

nebytové prostory se samostatným vstupem, situované v přízemí bytových domů. 
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Přidělené byty: 

K  termínu 31. 12. 2009 byly přiděleny na základě výsledku výběrového řízení, 

s upřednostněním nejvyšší nabídky za 1m
2
 podlahové plochy bytu, celkem 4 byty o velikosti  

1+2. Výběrovým řízením bylo také k 31. 12. 2009 přiděleno v ulicích Pod Ţelezným dvorem 

a Ţelezný dvůr celkem 8 bytů o velikosti  1+0. Celkové dluhy na nájemném a sluţbách 

spojených s uţíváním bytů, nebytových prostor a ubytovny činily ke konci roku 6.807.404,--

Kč.  

Celkové výnosy spojené se správou bytových domů a ubytovny v majetku města k 31. 12. 

2009 činí  11.466.266,--Kč.   

Bytservis Chodov s.r.o. vynaloţil na zajišťování komplexní správy, údrţby a opravy bytových 

domů a ubytovny v roce 2009 celkové náklady ve výši cca 6.810.420,--Kč. Město Chodov 

poskytlo finanční dotaci na opravy obvodových plášťů věţových panelových domů ve výši 

17.000.000,--Kč. Pro realizaci zateplení fasády a výměny výplní otvorů (oken a sdruţených 

balkónových dveří) byly vybrány  věţové panelové domy v ulici ČSM č.p. 690 (výše nákladů 

cca 5.000.000,--Kč) a v ulici Školní č.p.735 (výše nákladů cca 11.000.000,--Kč). Oprava 

domu Školní č.p. 735 bude s ohledem na poţadované stavebně technické změny v provedení 

díla a klimatické podmínky dokončena v průběhu roku 2010. Zastupitelstvo města schválilo 

návrh prodeje ubytovny v Nejdecké ulici č. p. 509. Prodej ubytovny a přilehlých pozemků byl 

uskutečněn v prosinci 2009.     

 

Privatizace bytového fondu: 

V lednu 2009 byla zahájena privatizace bytových domů v ulici Obránců míru č.p. 674-675 a 

ČSA č.p. 688-689, Chodov. V průběhu roku 2009 probíhal prodej jednotlivých bytů a 

nebytových prostor situovaných v privatizovaných domech. K 31. 12. 2009 bylo 

v privatizovaných domech ve správě Bytservisu 51 neprodaných bytů a 4 nebytové prostory.  

Bytservis Chodov s.r.o. sídlil v roce 2009 na adrese: ČSM č.p.1132, Chodov. 

Rodinné domy 

V roce 2009 bylo zkolaudováno několik nově postavených rodinných domů, všechny po jedné 

bytové jednotce, v ulici Štěříkova louka č.p. 1158, 1160, 1159, 1162, 1163, 1165, 1166, 

v ulici U Porcelánky č.p. 1178 (po vyhořelém pavilonu), v ulici Bezručově č.p. 1167.  

 

Bytové domy 

Zkolaudovány byly dva bytové domy v Karlovarské ulici č.p. 1155 (tři bytové jednotky a 

prodejna) a č.p. 1161 (5 bytových jednotek a restaurace). 

 

Nebytové stavby 

Školská zařízení 

 

Část zrušené školní jídelny v Husově ulici byla s malými stavebními úpravami zaměněna na 

spisovnu Městského úřadu Chodov. Předtím ještě poslouţila jako provizorní pošta pod dobu 

rekonstrukce hlavní pošty.    
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Průmyslové stavby a obchod 

 

V březnu 2009 byl zkolaudován areál KH Bohemia v ul. Vintířovská – lisování plastových 

výrobků, v dubnu v ulici Horní areál výroby betonových směsí a v prosinci byla dokončena 3. 

etapa rozšíření areálu Lincoln ve Vintířovské ulici. V areálu bývalé 9. MŠ (nyní areál fy 

Červenka) byla povolena v dubnu 2009 změna uţívání jednoho pavilonu (bývalé jesle) na 

výrobu porcelánu. V září byla provedena výměna obvodového pláště v zadní části objektu 

TIPO. V prosinci bylo vydáno stavební povolení na výstavbu TESCA Chodov, které bude stát 

vedle autobusového nádraţí.  

 

Zdravotnická zařízení 

 

V únoru byly provedeny stavební úpravy objektu Lékárny Čtyřlístek a vznikly zde 3 ordinace 

pro lékaře, dále také bezbariérový přístup do objektu a rozšířena byla parkovací místa 

v sousedství objektu.  

 

Inţenýrské sítě 

 

V roce 2009 byla vybudována kanalizace a vodovod ve Staré Chodovské. 

 

  

Ţivotní prostředí 

 

Hluk, čistota ovzduší 

V tomto roce nedošlo k ţádné události, která by ovlivnila ţivotní prostředí Chodova a jeho 

okolí. Při poţáru skladu pneumatik ve Vřesové byl sice hustý černý dým vidět na několik 

kilometrů daleko, ale díky příznivému větru byl Chodov mimo jeho dosah (více viz Poţární 

ochrana).  

 

Skládka domovního odpadu 

V oblasti odvozu odpadu nepřinesl rok 2009 ţádné významné změny, společnost Chotes s.r.o. 

nadále zajišťovala odvoz odpadu ve 20 městech a obcích regionu.   

V Chodově poprvé v historii mírně pokleslo mnoţství vytříděného odpadu na celkových 

649,017 tun včetně výkupny a aktivit škol, z toho bylo 308,474 t papíru, 145,986 t skla, 

112,564 t plastu, 2,707 t nápojových kartonů a 79,286 t kovů, 2 409 tun komunálního a 757 

tun ostatního (zejména objemného) odpadu. Na poklesu mnoţství vytříděného odpadu se 

podílelo především sníţení výkupu kovů, způsobené sníţením výkupních cen z důvodu 

celosvětové ekonomické krize. Společnost zaměstnávala v roce 2009 v hlavním pracovním 

poměru 39 zaměstnanců a v rámci veřejně prospěšných prací 15 osob. Obrat společnosti se 

zvýšil na 57,586 mil. Kč. 
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Technická vybavenost města 

 

V rámci oprav komunikací a chodníků byla provedena mimo jiné celková rozsáhlá 

rekonstrukce chodníků v ulici Husova a U Koupaliště, nového povrchu se dočkala většina 

komunikací ve Staré Chodovské, kde byl také kompletně zrekonstruován most za bývalou 

hasičskou zbrojnicí. Dále byla provedena rekonstrukce veřejného osvětlení ve Staré 

Chodovské (II. etapa) a v lesíku ve Vintířovské ulici.  

V roce 2009 byl pořízen nový nosič kontejnerů na podvozku MAN a na podvozku stejné 

značky také komunální vozidlo s lineárním stlačováním s celkovým objemem 19 m
3
, určené 

především na svoz tříděného odpadu. 

 

 

Bezpečnost ve městě 

Městská policie 

Městská policie Chodov byla v roce 2009 nadále vedena pověřeným členem zastupitelstva 

města, panem Josefem Kertészem.  Početní stav stráţníků byl 1+16, čili zástupce velitele, 15 

stráţníků pro výkon sluţby a jedna stráţnice stále na mateřské dovolené.  Stráţníci 

vykonávali sluţbu ve čtyřech směnách, z nichţ kaţdá měla svou hlídkovou sluţbu a operátora 

stálé sluţby. Hlídková sluţba měla k dispozici jedno sluţební vozidlo značky Renault 

Kangoo. Zástupcem velitele se zařazením „vrchní stráţník“ byl nadále Ladislav Staněk. Přímý 

výkon sluţby řídil zástupce velitele pro výkon sluţby, Josef Nekys, který zároveň slouţil i 

v přímém výkonu na I. směně. Středisko prevence pokračovalo ve spolupráci s neziskovými 

organizacemi v regionu města v drogové i sociální problematice a nadále rozvíjí spolupráci s 

odborem sociálních věcí městského úřadu Chodov, Domem dětí a mládeţe a dalšími subjekty. 

V rámci této činnosti probíhalo několik preventivních programů se zaměřením na způsoby 

chování v krizových situacích nebo při vyhlášení varovného signálu systémem včasného 

varování či poskytování první pomoci. Městská policie plnila své úkoly v problematice 

veřejného pořádku jako např. odkládání nebezpečného odpadu mimo vyhrazená místa, 

znečišťování veřejného prostranství, vandalismus apod. i z pozice preventivních kontrol za 

vyuţití kamerového systému města. Kamerový systém byl vyuţíván také policisty 

z obvodního oddělení. Za zmínku stojí odhalení vandalů, nezletilých kuřáků, výtrţníků 

s pyrotechnikou, ale i vylepšení taktiky při příjezdu na místo ohlášené události apod. 

MP dále plní i úkoly v oblasti bezpečnosti majetku města a monitoruje objekty města 

prostřednictvím Pultu centralizované ochrany a do strategických objektů či lokalit se 

zvýšeným rizikem instaluje dohledové kamery s připojením na operační středisko městské 

policie s moţností archivace záznamu. Městská policie nadále prováděla kontrolní činnost 

v obci Vintířov, kde stále dochází k nejvýraznějším přestupkům v dopravě. Přestupky na 

úseku veřejného pořádku či majetku byly převáţně řešeny ihned na místě, bez nutnosti 

evidence přestupku či výrazného postihu.                

Od 1. 1. 2009 nabyla účinnosti poměrně významná novela zákona o Obecní policii, ale i 

dalších souvisejících zákonů, které výrazně zasáhly do práce městské policie. Nové úkoly 

přinesla také úprava zákona o opatřeních před škodami způsobenými alkoholem, tabákem a 

jinými návykovými látkami, kde nově vyvstala stráţníkům povinnost zajišťovat v plném 

rozsahu převozy na Protialkoholní záchytné stanice. 

Stráţníci se v průběhu roku 2009 věnovali také střelecké přípravě stráţníků. 
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Pro ilustraci rozsahu činností vykonávaných stráţníky městské policie poslouţí tyto údaje: 

- celkem bylo evidováno 5320 událostí (coţ je méně neţ polovina řešených událostí za minulý 

rok) 

- řešeno bylo celkem 1 246 přestupků, z toho například v dopravě jich bylo 738 

- uloţeno bylo 550 pokut, na kterých se podařilo vybrat 135 120,-Kč, pokut na místě 

nezaplacených zůstalo za 76 200,- Kč 

- bylo nasazeno 343 tzv. „botiček“ na vozidla parkující nepřípustným způsobem a zajištěn 

odtah 219 vozidel 

- předlékařská první pomoc byla poskytnuta ve 111 případech, pomoc občanu v nouzi ve 205 

případech 

- MP se podílela se na 132 výjezdech sboru dobrovolných hasičů k událostem 

- do útulku bylo odvezeno 23 psů. 

 

Policie ČR 

V roce 2009 prošetřilo Obvodní oddělení Policie České republiky Chodov (dále OOP), jehoţ 

vedoucím byl npor. Ladislav Šimko, 385 trestních oznámení, z nichţ se podařilo objasnit cca 

74% činů. Celkem bylo evidováno 1125 přestupků. Při obchůzkové činnosti bylo zjištěno 695 

přestupků, které byly řešeny v blokovém řízení, v celkové částce 433 300,- Kč. V roce 2009 

došlo ve sluţebním obvodu k poklesu spáchaných trestných činů. K 31. 12. 2009 byl fyzický 

stav policistů na OOP 23 policistů místo 29(OOP stále setrvává ve fyzickém podstavu 

policistů). Za rok 2009 nedošlo k závaţnému narušení veřejného pořádku také díky spolupráci 

s Městskou policií Chodov. 

 

Poţární ochrana 

 

Jednotce poţární ochrany (dále JPO) velel v roce 2009 Ing. Jiří Kiss. 

Zásahová jednotka měla 30 členů a z toho 26 bylo vázáno dohodou o pracovní činnosti. 

Rok 2009 byl poměrně náročný a jednotka musela řešit poměrně sloţité a různorodé 

mimořádné události (91 poţárů, 18 dopravních nehod, 4 úniky nebezpečných chemických 

látek, 40 technických havárií, 6 planých poplachů – z těchto událostí bylo 7 cvičení). Přímá 

škoda způsobená poţárem činila v územní působnosti Chodova 3.359.200,- Kč a uchráněné 

hodnoty 4.582.000,- Kč. Při poţárech hořelo celkem 22 ks kontejnerů, 12 x skládky odpadů, 

4x sklady, 1x garáţ, 2x sklepy, 2x osobní vozidla a 2x nákladní vozidla, 20 bytových poţárů 

(převáţně zahoření potravin), 1x poţár v podniku, 1x lokomotiva, 5x chatky, 18 x travních a 

lesních porostů, pouze v 1 případě bylo řešeno zahoření v komínu. Celkově chodovští hasiči 

evakuovali více neţ 30 osob a 4 osoby byly bezprostředně při poţáru zachráněny. Při 

nehodách, u kterých zasahovali chodovští hasiči, havarovalo 21 osobních automobilů, 4 

nákladní automobily a bylo, při nichţ zraněno 17 osob. Celková škoda přesáhla částku 5 mil. 

Kč.   Chodovští hasiči asistovali také 14x při nouzovém otevírání bytů (zahrnuto 

v technických haváriích), kdy bohuţel byly 4 osoby nelezeny mrtvé a 3 osoby musely být 

předány do péče lékařů.  Při ostatních technických zásazích provedli dvakrát záchranu zvířete 
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(neúspěšný odchyt papouška Ara a kuriózní zásah při vyprošťování holubů ze 

vzduchotechnického potrubí v bytě). Rok 2009 byl bohuţel ve znamení nehod poţárních 

vozidel jednotky. Den 19. 4. 2009 se velmi hluboce zaryl do paměti chodovských hasičů, kdy 

při cestě k poţáru pneumatik došlo k těţké dopravní nehodě nové cisterny. 3 hasiči byli 

zraněni lehce a jeden těţce. Kolize byla vyvolána úhybným manévrem strojníka, který se 

snaţil zamezit střetu s osobním vozidlem, jehoţ řidič přehlédl cisternu a nedal jí přednost na 

křiţovatce u Staré Chodovské. Škoda na vozidle přesáhla částku 4 mil. Kč.  

K další nehodě došlo s vozidlem Renault Kangoo, zaviněnou řidičem tohoto vozidla. Tato 

nehoda se naštěstí obešla bez zranění, měla však za následek odpis vozidla. 

Jedno z cvičení, kterých se chodovští hasiči zúčastnili, probíhalo v nové KV Aréně v 

Karlových Varech. Dále se jednotka zúčastnila největšího cvičení na lesní poţár v prostorách 

vojenského újezdu Hradiště s názvem Forest Fires 2009. Odborná příprava členů jednotky 

byla zaměřena na spolupráci hasičského záchranného sboru (HZS) Karlovarského kraje, 

územní odbor (ÚO) Sokolov a ÚO Karlovy Vary.   

 

Bezpečnostní rada města 

 
Ve druhé polovině roku 2009 zasedala Bezpečnostní rada města (dále BR) ve sloţení: 

Ing. Josef Hora  -starosta města 

Stanislav Pochman  -místostarosta 

Ing. Marcela Kubicová - tajemnice MěÚ 

Josef Kertész   - velitel Městské policie 

Ladislav Staněk   - zástupce velitele Městské policie 

Ing. Jiří Kiss   - velitel jednotky SDH Chodov 

Martin Lehečka   - tajemník BR 

kpt. Mgr. Jaromír Homolka - zástupce HZS Karlovarského kraje, ÚO Sokolov 

plk. JUDr. Jaroslav Zámek - zástupce PČR, Sokolov 

BR projednala zejména odvolání člena a jmenování nového člena BR, informace z jednání se 

zástupci určených obcí, odpovědných za problematiku krizového řízení, se zástupci HZS KK, 

se zástupci PČR, KVV Karlovy Vary, ČHMÚ pobočka Plzeň, KHS Karlovy Vary a odboru 

Krizového řízení Krajského úřadu Karlovarského kraje. Byly rozpracovány vybrané úkoly 

krizového plánu kraje určenou obcí – harmonogram zpracování, nákup tandemových pytlů, 

statistika výjezdů JSDH Chodov, restrukturalizace techniky JSDH Chodov, rekonstrukce 

budovy MZS a pracovní plán BR na rok 2010.  

 

Zdravotnictví 

Zdravotnická zařízení, soukromí lékaři 
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Poliklinika 

Budova polikliniky poskytovala i v roce 2009 prostory pro činnost soukromých ordinací 

praktických i odborných lékařů. Jiţ z minulého roku zde pokračuje činnost ortopedické 

ambulance, praxi zde vykonává MUDr. Kalenda. Další odborné ordinace byly zastoupeny 

očním a koţním lékařem, chirurgy, zubními lékaři a také gynekologem, internistou, 

neurologem a lékařem ORL. 

Ordinace praktických lékařů pro dospělé i ordinace pediatrické byly obsazeny. 

 

Lékárny 

 
Ve městě nadále fungovaly tři soukromé lékárny, stejné jako v předchozích letech.   

 

Sociální péče  

Sociální dávky a nezaměstnanost 

 
V rámci zákona o pomoci v hmotné nouzi, podle kterého se vyplácejí sociální dávky, byl od 

ledna zaveden nový institut, tzv. veřejná sluţba. Výkonem veřejné sluţby si občané mohli 

zachovat stávající výši příspěvku na ţivobytí, případně dosáhnout na dávku vyšší. Záleţelo na 

tom, kolik odpracovali hodin (20 nebo 30) měsíčně ve prospěch města. Tomu, kdo 

neodpracoval nic a pobíral dávku déle jak 6 měsíců, se dávka sníţila na existenční minimum, 

tj. na výši 2020,- Kč. 

Organizovat veřejnou sluţbu nebyla pro města a obce povinnost. Město Chodov začalo 

veřejnou sluţbu pro své obyvatele zajišťovat od 1. 7. 2009. Bylo vytvořeno cca 50 pracovních 

míst na městských organizacích, zejména k udrţování čistoty veřejných prostranství a 

zlepšování ţivotního prostředí. Do spolupráce se zapojily a klienty hmotné nouze začaly 

zaměstnávat Chotes, základní školy, mateřské školy, Dům dětí a mládeţe, Městská knihovna, 

Základní umělecká škola, Pohřební sluţba a tělovýchovné jednoty Spartak a ŠAK. Měsíčně u 

těchto subjektů pracovalo do 30 osob. 

 

Městský úřad nadále vyplácel dávky pomoci v hmotné nouzi – příspěvek na ţivobytí, 

doplatek na bydlení a mimořádnou okamţitou pomoc. Celková částka vyplacená na dávkách 

byla nepatrně niţší neţ v r. 2008 (r. 2009 – cca 11,2 mil. Kč, r. 2008 – 11,9 mil. Kč). 

 

V lednu 2009 vzrostla nezaměstnanost v mikroregionu Chodovsko oproti prosinci 2008 o cca 

1,5 % a dosáhla 11,41 %. V průběhu roku pak stoupala do dubna na 14,05 %, přes letní 

měsíce klesala, ale na podzim začala opět stoupat a v prosinci dosáhla 15,04 %. V prosinci 

bylo v evidenci úřadu práce nejvíce nezaměstnaných, a to 1 551 osob. 

 

Domov pro seniory Chodov, Luční 1050 

 
V polovině roku oznámili zástupci Karlovarského kraje městu rozhodnutí zrušit k 31. 12. 

2009 v Chodově Domov pro seniory a nadále zde neposkytovat celodenní péči seniorům a 
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zdravotně postiţeným občanům. Město tak bylo postaveno před problém, co se zařízením, kde 

ţilo v té době cca 120 obyvatel, převáţně seniorů.  

Orgány města odsouhlasily, aby město od 1. 1. 2010 provozovalo toto zařízení jako Dům 

s pečovatelskou sluţbou (dále DPS), kde budou obyvatelé bydlet na základě uzavřené nájemní 

smlouvy s městem a v případě potřeby jim bude zajišťována pečovatelská sluţba městskou 

organizací. V tomto duchu se jak odbory městského úřadu, tak Bytservis, s.r.o. připravovaly 

na zajištění chodu DPS od 1. 1. 2010. 

Do konce roku 2009 bylo z Domova pro seniory přestěhováno cca 20 klientů do pobytových 

zařízení sociálních sluţeb v regionu. Jednalo se o klienty, kteří potřebovali celodenní péči. 

Ke konci roku tak zůstalo v domě ubytováno 100 obyvatel. S těmi Bytservis uzavřel nájemní 

smlouvu na dobu neurčitou od 1. 1. 2010. K přidělení zůstalo volných cca 30 bytů. 

 

Klub důchodců 

 
V roce 2009 vedla klub nadále paní Jaroslava Schmidová. Senioři se zde pravidelně 3x týdně 

scházeli ke své činnosti. Zapojili se do akce pro UNICEF – „Adoptuj panenku a zachráníš 

dítě“, pro niţ ušili 4 panenky a z jejich prodeje získali 2.400,- Kč. Tyto poukázali fondu 

UNICEF na očkování dětí z rozvojových zemí. 

 

Pečovatelská sluţba 

 

Organizační sloţka Pečovatelská sluţba města Chodova sídlila v roce 2009 v přízemí budovy 

Polikliniky Chodov. K dispozici měla dvě kanceláře, místnost na praní, sušárnu a místnost na 

mytí jídlonosičů a termoportů.  

Pečovatelská sluţba byla v roce 2009 poskytována na území města Chodova a Nového Sedla. 

Nejčastěji poskytovanými úkony byla rozváţka obědů, běţné nákupy, běţné pochůzky, úklidy 

a pomoc při péči o osobní hygienu. Obědy byly dováţeny z firmy Sokorest. 

Pečovatelská sluţba vyuţívala k provozu dva automobily. VW Caddy k rozváţce obědů a 

Škodu Fabia k ostatním činnostem (např. nákupy, odvoz k lékaři atd.). 

Od května byla vedením Pečovatelské sluţby pověřena na dobu určitou slečna Bc. Olga 

Heřmanová. V roce 2009 byla pečovatelská sluţba zajišťována čtyřmi pečovatelkami a 

vedoucí.    

 

Péče o seniory a zdravotně postiţené občany 

Pro seniory města připravila řada organizací kulturně společenské akce. Mohli se tak zúčastnit 

turistických akcí, exkurze v Liaporu Vintířov, kurzu internetu, besídek u příleţitosti Dne 

matek, Vánoc, přednášek na různá témata, jednodenních zájezdů, turnaje v šipkách nebo plesu 

seniorů. 

Město hradilo dopravu seniorů do sokolovského bazénu, kam dojíţděli 1x za měsíc. Navštívili 

i Aqaforum ve Františkových Lázních.  

 

Ţivotního výročí 90 a více let se v r. 2009 doţilo celkem 17 osob (12 ţen a 5 muţů). 

Nejstarším obyvatelem města byla ţena, která se doţila 98 let, nejstaršímu muţi města bylo 

95 let. 
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V roce 2009 se město stalo opatrovníkem dalších dvou obyvatel Chodova, kteří byli zbaveni 

či omezeni k právním úkonům.  Dva opatrovanci, kteří byli umístěni v psychiatrické léčebně 

(PL) v Dobřanech, zemřeli. Ke konci roku tak měly úřednice odboru sociálních věcí na 

starosti 6 osob (3 umístění v PL Dobřany, 3 ţijící v Chodově). 

 

Občané se zdravotním postiţením se sdruţovali v Základní organizaci Svazu postiţených 

civilizačními chorobami, jehoţ předsedkyní byla paní Helena Vrtílková.  

Péče o rodinu a děti, sociálně právní ochrana dětí 

Řešit problémy v rodinách s dětmi pomáhal odbor sociálních věcí. Nejprve formou 

výchovných pohovorů a osobního projednávání na odboru nebo přímo v rodinách. Pokud se 

situace v péči o děti nezlepšila, bylo přistoupeno k ukládání opatření podle zákona o rodině – 

odborem byly nařízeny 2 dohledy nad výchovou dětí a uloţeno 1 napomenutí, které bylo 

uloţeno rodiči za nespolupráci s orgány sociálně právní ochrany dětí. 

 

Všechny tři základní školy vykázaly nárůst počtu neomluvených hodin u chodovských ţáků. 

Pouze u Základní školy praktické a speciální byl zaznamenán pokles. V roce 2009 tak bylo 

celkem neomluveně zameškáno za všechny školy 3 067 hodin oproti 1 673 hodinám v roce 

2008. 

 

Sociální sluţby 

V roce 2009 získala o.p.s. Člověk v tísni v Chodově prostory pro kontaktní kancelář. Rozšířila 

se tak moţnost působení terénní sociální pracovnice ve městě ve prospěch osob, které 

potřebují pomoc. Na pracovnici se klienti mohli v kanceláři obracet vţdy ve středu. 

Kromě Člověka v tísni se potřební lidé mohli obracet na další organizace, které ve městě 

působily.  

Khamoro, o. s. - zaměřené zejména na práci s romským obyvatelstvem – pro děti 

organizovalo např. volnočasové aktivity, pro dospělé poradenství, pro rodiny s dětmi  terénní 

sociální práci. V roce 2009 dostalo Khamoro po dlouhých letech výpověď z prostor fary 

katolické církve a začalo pracovat v pronajatých prostorách v areálu bývalého Drobného 

zboţí.  

Útočiště, o. s. – provozuje poradnu jak pro dospělé, tak pro rodiny a dále zajišťuje šatník, tj. 

sběr a prodej šatstva (v omezeném rozsahu nábytku) za symbolické ceny sociálně slabým 

lidem. 

Denní centrum Mateřídouška, o.p.s. - pracuje s osobami s mentálním a kombinovaným 

postiţením. 

Pečovatelská sluţba města Chodova, organizační sloţka města – zajišťuje ve prospěch seniorů 

a osob se zdravotním postiţením úkony pečovatelské sluţby.  

    

V rámci dotačního systému města byly do oblasti sociálních sluţeb, prevence kriminality a 

zdravotnictví schváleny dotace ve výši 681 tis. Kč organizacím, jejichţ sluţby chodovští 

občané vyuţívají: 

Agentura osobní asistence, o.p.s., Sokolov   2 000,-   

Denní centrum Mateřídouška, o.p.s., Chodov         320 000,- 

Základní organizace SPCCH, o. s., Chodov   7 000,- 

Mateřské centrum Pavouček, Chodov            15 000,-                    
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Útočiště, o. s., Sokolov                    195 000,- 

Dům ošetřovatelské péče-HC D. Rychnov                         90 000,- 

Armáda spásy, Karlovy Vary                                              30 000,- 

Oáza klidu, o.p.s., Loučky                                               22 000,- na částečnou úhradu 

nákladů na likvidaci nebezpečného odpadu 

 

 

Denní centrum Mateřídouška, o.p.s. 

 
Denní centrum Mateřídouška zřídilo od 1. ledna 2009 novou sociální sluţbu, a to sociálně 

terapeutické dílny. Tato sluţba byla určena především dospělým klientům se zdravotním 

postiţením. Hlavní náplní činnosti dílen byl rozvoj pracovních dovedností a podpora 

sebeobsluhy. Pro dílnu pronajalo Denní centrum nové prostory v Tovární ulici č.p. 223. Dílny 

byly rozčleněny do šesti samostatných pracovišť: 

 zácvičná kuchyň, kde se klienti mohli učit základům teplé a studené kuchyně a 

stolování 

 textilní dílny určené pro nácvik ručního i strojního šití a ţehlení 

 dílna kov, dřevo, keramika 

 dílna aranţování, kde klienti pracují s přírodními materiály 

 kreativní dílna ručních prací zaměřená na drátkování, tkaní a práci s papírem 

 pracoviště výpočetní techniky a digitální fotografie 

Provoz sociálně terapeutických dílen byl plně hrazen ze tříletého individuálního projektu 

Karlovarského kraje, který čerpal finanční prostředky z EU. Pro zajištění provozu dílen denní 

centrum přijalo nové zaměstnance. Kapacita dílen byla 25 klientů. O tento druh sluţby byl 

velký zájem. 

Denní stacionář zvýšil svou kapacitu na 45 klientů. V roce 2009 vyšla tři další nová čísla 

časopisu Porozumění, který byl sestavován z příspěvků klientů a zaměstnanců denního centra. 

Pro obě sluţby, které denní centrum provozovalo, byly vydány nové propagační materiály. 

Denní stacionář zorganizoval řadu výletů a zájezdů a klienti stacionáře uspořádali několik 

veřejných vystoupení. Mezi nejdůleţitější akce roku 2009 patřil týdenní rekondiční pobyt na 

Stříbrné, tentokráte s kovbojskou tématikou. Klienti denního stacionáře se po celý rok 

pravidelně zúčastňovali rehabilitačních jízd na koních v Hipocentru Paja ve Stanovicích. V 

tomto roce organizace také navázala spolupráci s hvězdárnou v Karlových Varech a solnou 

jeskyní v Nejdku. Klienti během roku navštěvovali filmová a divadelní představení, besedy v 

městské knihovně a Galerii u Vavřince. 

  

Další související sluţby 

Mateřské centrum Pavouček 

Centrum vzniklo v roce 2009 jako 1. pobočka Mateřského centra v Karlových Varech. 

Zakladatelkou MC Pavouček a také jeho první koordinátorkou byla paní Blanka 

Zámečníková. Její místo převzala, a pokračující koordinátorkou centra se stala, paní Dagmar 

Ungermannová. V Mateřském centru Pavouček pracovali jednak lektoři, kteří vedli 

pravidelné kurzy a byli odměňováni symbolickou odměnou (200 Kč za měsíc), jednak 

dobrovolníci, kteří pomáhali s organizací víkendových akcí, s vedením účetnictví, získáváním 
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sponzorů apod. Dobrovolníci pracovali zcela zdarma. Cílovou skupinou MC byly děti 

předškolního věku a jejich rodiče, kterým občanské sdruţení nabízelo v roce 2009 širokou 

škálu kurzů, her, víkendových akcí a přednášek. 

 

Farní charita 

Farní charitu zastupoval v roce 2009 pan Anton Wasil. Církevní organizace se zaměřila 

především na pomoc sociálně slabým osobám a osobám postiţeným ţivelní pohromou. Jejím 

prostřednictvím byly poskytovány sluţby jako např. provoz sběrného centra a sklad 

humanitární pomoci. 

 

Svaz postiţených civilizačními chorobami 

 
Občanské sdruţení Svaz postiţených civilizačními chorobami v ČR Základní organizace 

Chodov, kterou zastupovala Helena Vrtílková se zaměřovala především na osoby dlouhodobě, 

trvale nemocné a seniory. Její činnost spočívala především v poskytování rekondičních 

pobytů. 

 

    

Školství 

 

Závěr školního roku byl protkán řadou setkání vedení města se ţáky i učiteli chodovských 

škol.  25. června převzali v Galerii u Vavřince ţáci končící povinnou školní docházku 

pamětní listy z rukou starosty města. Následující den byli premianti z jejich řad přijati 

vedením města v obřadní síni.   

Na přátelském posezení s učiteli, kteří k 30. 6. 2009 končili svoji aktivní pedagogickou 

činnost a odcházeli do starobního důchodu, poděkoval starosta města pedagogům za 

celoţivotní práci při výchově dětí a vzdělávání mládeţe. Pozvání přijali  pí.  Aurelie 

Niesslová, učitelka Základní školy praktické a základní školy speciální Chodov, a Ing. 

Valentin Cenov, ředitel Gymnázia a obchodní akademie Chodov.  

        

Mateřská škola 

Ředitelkou příspěvkové organizace Mateřská škola Chodov, Nerudova 915, okres Sokolov, 

byla nadále paní Jana Piklová a její zástupkyní paní Olga Křivová.  Kapacita mateřské školy 

byla stanovena na 415 míst.   Školu navštěvovalo v 15 třídách všech pracovišť 397 dětí. 

Mateřská škola zaměstnávala 30 učitelek (s úvazkem 30,0) a 21 provozních zaměstnanců 

(s úvazkem 19,53).  Koncem školního roku odešlo do základní školy 103 dětí. 

Úplata za předškolní vzdělávání byla pro školní rok 2008-2009 stanovena na 360,-Kč 

měsíčně. 

V průběhu školního roku byla ve všech pracovištích školy vyměněna svítidla za zářivková 

(cca 220 tis. Kč) a zakoupeny nové molitanové matrace na dětská lehátka (83 tis. Kč), to vše 

na základě stanoviska Krajské hygienické stanice Karlovarského kraje. V Zahradní ulici byla 

dokončena oprava chodníků (410 tis. Kč), opravena střecha 1. pavilonu a provedena výměna 
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oken v kuchyni za plastová. Na MŠ U Koupaliště byla opravena střecha a také byla vyměněna 

okna v kuchyni (celkem cca 100 tis. Kč).  Ve Školní ulici byla dokončena oprava rozvodů 

tepla a teplé vody v pavilonu stacionáře (za 2 roky s náklady za více neţ 500 tis. Kč) a 

opraveny kryty na topeních. V  MŠ v Nerudově proběhla rozsáhlá rekonstrukce rozvodů vody 

na II.pavilonu, včetně výměny sanitárního vybavení (za téměř 500 tis. Kč), dále oprava topení 

a oprava šaten učitelek.    

Vzdělávání v mateřské škole probíhalo dle Školního rámcového vzdělávacího programu 

s vyuţitím kurikula Hrajeme si od jara do zimy, Zdravá MŠ, Začít spolu a dalších odborných 

publikací. Důraz byl kladen na spolupráci s rodiči, kteří se aktivně zapojovali i do 

mimoškolních aktivit, například jako výpomoc při výjezdech na bruslení dětí, které mělo 

úspěch jiţ několikátý rok. Děti měly moţnost navštěvovat výtvarný krouţek, krouţek Šikovné 

ruce, Veselá flétnička nebo Zpívánky, Angličtinu hrou, nebo se zapojit do plaveckého 

výcviku. I nadále na kaţdém pracovišti probíhala preventivní logopedická průprava.  

 

  

Základní školy 

Počet základních škol zůstal nezměněn. Úplata za školní druţinu byla řediteli škol stanovena 

jednotně na 100,-Kč měsíčně, pouze v ZŠpZŠsp byla tato úplata stanovena na 25,-Kč. Ve 

školním roce 2008/2009 navštěvovalo chodovské základní školy 1276 ţáků a do ZŠ 

nastoupilo 88 ţáků. Na začátku školního roku proběhly ve všech základních školách volby do 

školských rad, kterým uplynulo volební tříleté období. 

Základní škola Chodov, Komenského 273 

Ředitelkou školy byla ve školním roce 2008/2009 Mgr. Iva Šípová.   

Povinnou školní docházku v této škole plnilo ve 23 třídách 525 ţáků (na konci šk. roku 513), 

z nichţ 88 dojíţdělo z jiných obcí. O jejich vzdělávání se staralo 29 učitelů (z toho jen 14 

odborně způsobilých!!) a 4 vychovatelky.   Po ukončení školní docházky školu opustili 53 

ţáci. Školní druţinu navštěvovalo 111 dětí, nadále tak fungovala 4 oddělení. Školní jídelnu 

navštěvovalo průměrně 477 ţáků (včetně ţáků ZŠ ve Školní ulici a studentů  GaOA Chodov), 

33 učitelů a zaměstnanců škol a 97 tzv. cizích strávníků. 

Škola má vlastní webové stránky, které jsou průběţně doplňovány důleţitými informacemi. 

Škola pořádala také v tomto školním roce výstavu výtvarných prací ţáků školy v galerii 

v DDM Bludiště a také slavnostní rozloučení vycházejících ţáků se školou a jejími učiteli – 

Poslední zvonění. 

 Zřizovatel je ve školské radě této školy zastoupen Ing. Kociánovou a p. Pizingerem.  

  

  

Základní škola Chodov, Školní 697 

Ve školním roce 2008/2009 navštěvovalo tuto školu, řízenou Mgr. Milanem Kováříkem, 340 

ţáků v 17 třídách.  O jejich vzdělávání se staralo 22 učitelů, z nichţ 12 nesplňovalo 

předepsanou kvalifikaci, a dvě vychovatelky.   Ve dvou odděleních školní druţiny bylo 

zapsáno 58 ţáků. Stravování ţáků a zaměstnanců školy bylo zajištěno ve školní jídelně ve 

Smetanově ulici.  Školní docházku v tomto školním roce ukončilo 36 ţáků (z toho 7 z niţších 

ročníků).    Na celé škole neprospělo 25 ţáků, coţ bylo 7,3%.  

Škola organizuje vzdělávání podle školního vzdělávacího programu Naše škola. V 

mimoškolních aktivitách nabízených školou preferovali ţáci krouţek pohybových her a 

sportovní hry.  

Škola čelila mediálně rozvířené aféře, která vyústila účastí zástupců školy a matky jedné 

ţákyně školy, jako protistrany, v televizním pořadu České televize Máte slovo. 
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Základní škola Chodov, Husova 788 

Mgr. Ladislav Stojan byl nadále ředitelem této školy, v níţ se ve školním roce 2008/2009 

vzdělávalo v 18 třídách 405 ţáků (na konci školního roku 395), z nichţ 47 bylo dojíţdějících.  

45 ţáků II. stupně navštěvovali dvě třídy dvou ročníků s rozšířenou výukou tělesné výchovy, 

se zaměřením na lehkou atletiku a basketbal Povinnou školní docházku ukončilo 49 ţáků, 

z toho 6 z niţších ročníků. Součástí školy byla i nadále školní druţina se třemi odděleními pro 

75 ţáků a školní jídelna, navštěvovaná 207 strávníky (z toho ţáků školy bylo 141). Škola 

zaměstnávala 26 učitelů (z nich 7 nekvalifikovaných) a 3 vychovatelky. 

Školní jídelna byla při této škole rozhodnutím zastupitelstva města k 30. 6. 2009 zrušena. Ţáci 

a učitelé se budou nadále stravovat v jediné školní jídelně ve městě, která je součástí ZŠ 

v Komenského ulici (jídelna ve Smetanově ulici). K tomuto rozhodnutí přispěl dlouhodobě 

klesající počet strávníků a rostoucí hygienické poţadavky na vybavení jídelen, jejichţ 

uspokojení by pro město znamenalo značné finanční zatíţení. Po ukončení provozu bylo 

vybavení jídelny nabídnuto přednostně k vyuţití příspěvkovým organizacím zřízeným 

městem, poté také dalším organizacím.  Uvolněné prostory poslouţily aţ do konce roku 2009 

pracovišti chodovské pobočky České pošty z důvodu rozsáhlé rekonstrukce jejího pracoviště 

v Husově ulici (v nákupním centru).    

  

Základní škola praktická a základní škola speciální 

Tuto školu navštěvovalo ve školním roce 2008/2009  celkem 99 ţáků, kterým se věnovalo 14 

učitelů, jedna vychovatelka a tři asistentky pedagoga. Součástí školy byla i školní druţina, 

kterou navštěvovalo maximálně 11 ţáků. Úplata za školní druţinu byla ředitelkou školy 

stanovena na 25,-Kč měsíčně.  Do přípravného ročníku docházelo 15 ţáků.  Povinnou školní 

docházku ukončilo 15 ţáků v základní škole praktické, z nichţ 13 bylo přijato do učebních 

oborů, a 3 ţáci ze základní školy speciální, kteří se k dalšímu vzdělávání nepřihlásili.  

Škole se podařilo získat podporu na realizaci několika projektů, z nichţ největší je projekt 

„Učíme se, abychom se v ţivotě uplatnili“, podporovaný Evropským sociálním fondem. 

Organizačně náročná byla realizace národního kola Atletického čtyřboje ţáků Základních škol 

praktických, která byla úspěšná také díky dotaci Ministerstva školství, mládeţe a 

tělovýchovy.   

  

Soutěţ „O pohár starosty města“ 

14. ročník soutěţe O pohár starosty města uspořádal Dům dětí a mládeţe, garant soutěţe, ve 

společenském sálu KASS Chodov.     

Vítězem 14. ročníku soutěţe základních škol se stala Základní škola v Komenského ulici a 

obhájila tak prvenství z předchozího ročníku, čímţ získala právo na drţení putovního poháru. 

To se naposledy, také této škole, podařilo v roce 2003. Na druhém místě skončila Základní 

škola v Husově ulici a třetí místo obsadila Základní škola ve Školní ulici.   

   

Střední školy 

Gymnázium a obchodní akademie Chodov 

Ve školním roce 2008/2009 navštěvovalo tuto střední školu 269 ţáků (na konci školního roku 

254 ţáků), z toho 43 nastoupilo do 1. ročníků (po jedné třídě, v oborech ekonomické lyceum a 

gymnázium). Dosavadní ředitel školy, Ing. Valentin Cenov, odešel koncem července 2009 do 

důchodu, kdyţ svou funkci předal nově jmenované ředitelce, Ing. Bc. Markétě Šlechtové. 

Studentům se věnovalo dalších 26 pedagogů.  K ústní maturitní zkoušce přistoupilo 53 
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studentů (z celkového počtu 53 ţáků maturitních tříd), z nichţ sedm prospělo 

s vyznamenáním.    

 

Základní umělecká škola 

Ve školním roce 2008/2009, v němţ škola oslavila 40. výročí svého zaloţení, školu 

navštěvovalo 476 ţáků. Těmto se ve čtyřech studijních oborech věnovalo 24 pedagogů (z toho 

10 nekvalifikovaných) pod vedením PhDr. Ilony Juhásové. Za vzdělávání v ZUŠ byla 

ředitelkou školy stanovena měsíční úplata ve výši: 260,-Kč v hudebním a 200,-Kč ve 

výtvarném, tanečním nebo literárně dramatickém oboru. Ţáci reprezentovali školu i město 

v řadě soutěţí všech vyučovaných oborů. Před chodovskou veřejností se škola prezentovala 

třídními přehrávkami, koncerty ţáků i učitelů, pořádáním krajských soutěţí v tanečním oboru, 

koncerty a výstavou prací absolventů a mnoha dalšími aktivitami. V květnu 2009 byla škola 

zařazena mezi pilotní školy v rámci individuálního projektu Pilot ZUŠ podpořeného a 

financovaného z Evropského sociálního fondu.  

Kruh přátel hudby při ZUŠ Chodov připravil také v roce 2009 řadu vynikajících koncertů. 

V únoru se představil několika koncerty pro ţáky škol a také veřejnosti J. Pazour. Posluchači 

vyslechli improvizace na lidovou píseň, na hudební anagramy, na známé skladby, na televizní 

melodie i na témata dané publikem. Koncert se konal v sále ZUŠ. Pro účastníky krajského 

kola Soutěţe ZUŠ dne 3. dubna 2009 vystoupili na Malé scéně KaSSu studenti taneční 

konzervatoře Duncan Centre Praha v pěti choreografiích pod názvem „Inspirace tancem.“ 

Po úspěšném projektu zapojení aktivit KPH do programu Svátku hudby pozvali letos 

organizátoři zpěvačku Lenku Dusilovou a její trio. Vystoupení se konalo na závěr 

celodenního open-air festivalu na Pěší zóně v Chodově v sobotu 20. června. 

Vyvrcholením činnosti KPH v roce 2009 byl slavnostní večer k zahájení 35. koncertní sezóny. 

Mezinárodně produkované taneční představení Resonance v podání taneční skupiny 

NANOHACH pod vedením Jana Malíka a v choreografii Michala Záhory znamenalo průlom 

v celkové koncepci KPH. Mimořádnost situace podtrhlo také prostředí expediční haly firmy 

LINCOLN, ve které se vystoupení konalo, ale také přítomnost štábu České televize, který 

z představení natočil dokument. 

V prosinci jiţ tradičně byl do programu KPH zařazen vánoční koncert učitelů ZUŠ 

v evangelickém kostele.  

  

Dům dětí a mládeţe Bludiště 

 Ve školním roce 2008/2009 byla činnost DDM Bludiště Chodov soustředěna do 55 

zájmových útvarů, v nichţ bylo registrováno celkem 851 členů, kteří byli zapojeni do 

pravidelné činnosti.   DDM pořádal také mnoho akcí určených i pro neregistrované účastníky. 

V průběhu školního roku bylo Bludiště pořadatelem celkem 147 akcí, kterých se zúčastnilo 12 

675 návštěvníků.    Činnost DDM zajišťovalo 5 interních zaměstnanců (z toho 3 pedagogičtí) 

a 37 externistů. 

 

Kultura 

 
Z rozpočtu města byly také v roce 2009 přiděleny dotace na sportovní a kulturní akce, které 

byly pořádány ve městě. 
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Na sportovní akce bylo přiděleno celkem 315 000,- Kč : 

 

1. S Poštovní spořitelnou do finále Krajský přebor KK 7000,- Kč 

2. Kooperativa Cup Český pohár série B muţi Chodov 2009 12000,- Kč 

3. Gala Cup MČR juniorek Chodov 2009 20000,- Kč 

4. Gala Cup Český pohár juniorek Chodov 2009 10000,- Kč 

5. Láţo pláţo Kooperativa Chodov 2009 6000,- Kč 

6. Atletický čtyřboj ţáků ZŠP a ZŠS - národní kolo 15000,- Kč 

7. Krajský přebor v rapid šachu 2009 4000,- Kč 

8. Atletika pro Chodov I a II 8000,- Kč 

 

9. 18. ročník Chodovské tretry 35000,- Kč 

10. Celorepublikové finále atletického čtyřboje ZŠ 25000,- Kč 

11. Chodovské ţákovské víceboje přípravek 5000,- Kč 

12. 8. ročník Chodovské MAXIštafety 3000,- Kč 

13. Oblastní mistrovství druţstev mladšího ţactva 4000,- Kč 

14. Okresní a oblastní kolo atletického čtyřboje druţstev  

ţactva ZŠ 4000,- Kč 

15. 18. ročník Běhu Smolnickým kopcem a oblastní  

mistrovství jednotlivců KK v krosu 20000,- Kč 

16. 24. ročník Vánoční laťky 10000,- Kč 

17. Turnaj druţstev v kuţelkách - Memoriál Wernera 

Kriegera 2000,- Kč 

18. Slavkovským lesem na hrad Loket 3000,- Kč 

19. Okolím Chodova 2000,- Kč 

20. Celostátní sraz mladých turistů 5000,- Kč 

21. Chodovské koulení - turnaj v pétanque 4. ročník 2000,- Kč 

22. Chodovské rekordy - 9. ročník 4000,- Kč 

23. Chodovský terénní triatlon o Pohár místostarosty 

města - 5. ročník 25000,- Kč  

24. Přebor dětí ve šplhu 3000,- Kč 

25. Turnaj ve florbalu 3000,- Kč 

26. Turnaj v minigolfu 1000,- Kč a odpuštění nájmu hřiště 

27. Chodovský marathón - závod horských kol 15000,- Kč  

28. Chodovský bike - závod horských kol 12000,- Kč 

29. Soutěţ o pohár starosty města Chodov - mládeţ 4000,- Kč 

30. Soutěţ o pohár starosty města Chodov - dospělí 3000,- Kč 

31. Dětské rybářské soutěţení LRU 2000,- Kč 

32. V. ročník Chodovské rybářské závody 4000,- Kč 

33. Chodovský kapří víkend Smolnice 2009 4000,- Kč 

34. Letní turnaj v tenisu Batesta cup 2009 2000,- Kč 

35. Krajský turnaj ve stolním tenisu Chodov 2009 2000,- Kč 

36. Obranářský závod 3000,- Kč 

37. 11. ročník Vánoční pohár dětí a mládeţe 13000,- Kč 

38. 9. ročník Pohár ke dni dětí 13000,- Kč 

 

Na kulturní akce byly přiznány dotace: (celkem 165 000,- Kč) 

 

1. Výstava a soutěţ plastikových modelářů-Chodovská chmelnice 5000,- Kč 
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2. Barevný chodník 1000,- Kč 

3. Rock Chodov 2009 40000,- Kč 

4. Ekozahrada aneb o přírodě v přírodě 5000,- Kč 

5. Den Země 5000,- Kč 

6. Krajské kolo ekol. soutěţe Zelená stezka - Zlatý list 5000,- Kč 

7. Oslavy 135. výročí od zaloţení SDH Chodov 20000,- Kč 

8. 50 let organizace - Soutěţ namaluj rybu a výstava 

v Galerii DDM 3000,- Kč 

9. Děti šetří přírodu 5000,- Kč  

10. Čarodějné bloudění 1500,- Kč 

11. Devatero řemesel 4000,- Kč 

12. Mámo, táto, udělej si na mě čas 1500,- Kč 

13. Oblastní výstava německých ovčáků 3000,- Kč 

14. Voříškyáda 1000,- Kč 

15. Ţivý Betlém 2000,- Kč 

16. Chodovská notička 2000,- Kč 

17. Chodov plný strašidel 2500,- Kč 

18. Footcup Chodov 2009 2500,- Kč 

19. Skautský muzikál 2009 30000,- Kč 

20. Vánoční zpívání a Betlémské světýlko 1000,- Kč 

21. X. Chodovský poplach 25000,- Kč 

 

Pro vrcholové sportovce RM schválila dotace: (celkem 73000,- Kč) 

 

1. Vrcholový sport – Xterra Jan Kubíček 25000,- Kč 

2. Podpora individuálního tréninku Lukáš Vlasák 8000,- Kč 

3. Podpora atletické přípravy Václava Zicha na ME do 19 a 22 let 40000,- Kč 

  

 

V prostoru Staroměstské ulice se Chodováci, ale i mnoho návštěvníků z okolí přišlo pobavit 

na oslavu masopustu 21. února 2009. Také Vavřinecká pouť se ve dnech 8. a 9. srpna konala 

na Staroměstské ulici a v sousedících ulicích a měla ve svém programu různorodá hudební 

vystoupení,„Big Beat po 40 letech“, historické trţiště, pouťové atrakce i prodej různorodého 

zboţí. Tradiční akce, na které se sjíţděli návštěvníci ze širokého okolí, se uskutečnily i letos – 

Josefské trhy, Čarodějnický jarmark, Václavské posvícení, Zahájení a ukončení adventu, 

Vánoční trhy.  

Od 12. do 21. června 2009 proběhla doslova v celém Chodově výjimečná akce Krimifest 

Chodov 2009. Jednalo se o přehlídku filmů s detektivní a kriminální zápletkou, tak sportovní i 

kulturní doprovodné akce. Hlavní část 9. ročníku filmového festivalu se uskutečnila v kině 

Malá scéna kulturního a společenského střediska Chodov. Celkem bylo na festivalu 

odpromítáno 22 filmových titulů a 35 představení. Na odpolední a večerní projekce přišlo 722 

diváků. Dopolední filmová představení navštívilo 1560 ţáků z Chodova, N. Sedla a Lokte. 

 

 

Kulturní a společenské středisko 

KASS, s.r.o., vedené panem Mariem Hanáčkem, bylo i v tomto roce pořadatelem řady 

pravidelně se opakujících městských i regionálních akcí, jejichţ výčet by byl obdobný jako v 

předchozích letech. V průběhu roku se na Malé scéně KASSu odehrálo 617 filmových 
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představení pro veřejnost, která navštívilo 8 390 diváků. V rámci systému Mládeţ a kultura 

připravil KASS 44 filmových a 34 divadelních představení, 10 koncertů a 5 besed pro celkem 

13 995 návštěvníků, ţáků mateřských, základních i středních škol. Na scéně KASSu se 

vystřídalo celkem 67 hudebních souborů při plesech, tanečních zábavách a samostatných 

koncertech. KASS byl v tomto roce také pořadatelem koncertů v kostele sv. Vavřince (v 

květnu – Festival chrámové hudby, v srpnu – září proběhly jako cyklus tří koncertů Varhanní 

slavnosti a v prosinci vánoční koncert). 

 

Mezi významnými městskými akcemi pořádanými Kulturním a společenským střediskem 

byly v roce 2009 například: 

17. 1. 2009 - XIV. reprezentační ples města                 19. 3. 2009 - Slavnostní vyhlášení 

nejlepších sportovců města 

07. 5. 2009 - Výročí konce II.světové války – pietní akty 

25. 6. 2009 - Poslední zvonění (alce 1.ZŠ) 

25. 6. 2009 - Slavnostní předání pamětních listů 

 01. 10. 2009 - Městský ples seniorů 

 03. 12. 2009 – Slavnostní křest knihy o sportu v Chodově 

 

Městská knihovna 

Ředitelkou Městské knihovny Chodov (dále MK) byla slečna Hana Nemčičová. V roce 2009 

zaměstnávala Městská knihovna Chodov 11 pracovníků. 

Městská knihovna obnovila v roce 2009, díky moţnosti čerpat z investičního fondu, 

počítačovou síť.   

V knihovním fondu Městské knihovny Chodov bylo ke konci roku 44.020 knihovních 

jednotek, z toho 17.252 naučné literatury, 26.458 krásné literatury a 1.518 ostatních 

dokumentů. V tomto roce narostl počet odebíraných titulů periodik na 132 (z loňských 109).  

Knihovní fond byl během tohoto roku doplněn o 1.370 knihovních jednotek ve svazcích a z 

fondu bylo vyřazeno 1.208 knihovních jednotek (především z důvodu opotřebení dokumentů 

nebo ztráty čtenářem). 

K 31. 12. 2009 bylo v knihovně zaregistrováno 1.125 čtenářů, z toho 410 čtenářů do 15 let. 

V průběhu roku navštívilo knihovnu 46.397 návštěvníků (z toho 7.274 tvořili návštěvníci 

Infocentra), kteří učinili 79.197 absenčních i prezenčních výpůjček. Na webových stránkách 

knihovny bylo zaregistrováno 6.352 přístupů, coţ je o více neţ 1000 více neţ v roce 

předchozím. 

  

K jiţ tradičním akcím patřila celorepubliková akce „Březen – měsíc internetu“, kde se 

návštěvníci mohli zdarma seznámit se základy práce na PC a byly pro ně také připraveny 

různé besedy a soutěţe.  

První dubnový víkend patřil jiţ tradičně „Noci s Andersenem“. Jako překvapení bylo pro 

nejmenší čtenáře připraveno vystoupení Lukáše Hejlíka a Lenky Janíkové v představení 

Lililinda z projektu Listování.CZ a půlnoční návštěva kostela.  

Květen patřil prvňáčkům, pro které jiţ po několikáté pořádala chodovská knihovna „Pasování 

prvňáčků na čtenáře“. Zúčastnili se ho ţáci prvních tříd ze všech chodovských základních 

škol. Za asistence knihovnic převlečených za pohádkové postavy je do stavu čtenářského 

pasoval starosta Města Chodova pan Ing. Josef Hora. 
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K tradičním středečním soutěţím, které probíhaly na dětském oddělení, přibyla také na 

podzim „Výtvarná dílnička“. Od podzimu se také nově začaly pořádat výstavy obrázků 

dětských čtenářů nazvané „Moje chvilka slávy aneb obrázky ze šuplíku.“ V říjnu byly během 

„Týdne knihoven“ pro starší spoluobčany připraveny „Seniorské dny“. V prosinci se 

uskutečnila beseda o vánočních zvycích a tradicích nazvaná Staročeské Vánoce. K tradičním 

prosincovým akcím pro děti patřily „Mikulášské řádění“ a „Slavnostní přípitek“. V roce 2009 

k těmto akcím přibyla také „Veselá Vánoční nadílka“. Pro nejmenší bylo také uspořádáno 

„Halloweenské strašení“ a „Maškarní bál“. Také v roce 2009 byl poskytnut prostor pro 

sdruţení Světlušky (klub maminek s dětmi). Mezi další aktivity patřil také „Klub čtení“ který 

představoval návštěvníkům různé autory a jejich díla. 

V roce 2009 měli čtenáři moţnost opět se setkat a popovídat si se známými osobnostmi. 

Pozvání knihovny přijali kromě spisovatelů V. Vondrušky, M. Viewegha a P. Mikšíčka také 

cestovatelé S. Hořínek, I. Füzéková a fotografka M. Navrátilová. V rámci svého turné strávil 

v Chodově týden také grafik a ilustrátor Adolf Dudek. K dalším tradičním akcím se zařadil i 

projekt Listování.CZ – scénické čtení pro děti i dospělé. V roce 2009 mimo besed k rozšíření 

učiva pro ţáky ZŠ a víceletého gymnázia byly pořádány také besedy pro děti z MŠ. Rodinka 

(pro rodiče s dětmi od 1 do 5let) – jiţ zaţitá akce z minulého roku slavila úspěch i v letošním 

roce.  

 

Infocentrum poskytovalo také v roce 2009 stálé sluţby jako např. prodej místenek na 

vnitrostátní i mezinárodní linky, dobíjení kuponů integrované dopravy Karlovarského kraje, 

prodej vstupenek smluvních společností, turistické informace, zajišťování ubytování, 

informace o jízdních řádech, doplňkový prodej (turistické mapy, jízdní řády, turistické 

známky, vybrané kniţní tituly s regionální tématikou apod.). Bylo zde pět míst s přístupem na 

internet. Pracovnice infocentra rovněţ zprostředkovávaly přístup do galerie, která sídlila 

v téţe budově, a prováděly zájemce o prohlídku kostela sv. Vavřince. Tak jako v předchozích 

letech reprezentovalo infocentrum město Chodov na veletrhu cestovního ruchu Regiontour v 

Brně.  

 

Galerie u Vavřince 

Výstavy v Galerii u Vavřince zajišťoval KASS. V roce 2009 se vystřídalo 7 zdařilých výstav, 

na jejichţ vernisáţích se schází stále více návštěvníků a regionálních uměleckých osobností. 

 

leden:     Markéta Navrátilová, Recykling (výstava fotografií) 

únor:       Jan Samec, Co by tomu řekl Jiří (malba)   

duben – květen:Ladislav Švarc, „Ohlédnutí“ (Porcelán a obrazy)   

květen – červen: Děti dětem, ZUŠ Chodov 

září:      Porcelán, tradice Města Chodova (Manufaktura  

říjen - listopad        Václav Balšán, OBRAZY - KRESBY 

listopad - prosinec  František Tumpach, ŠPACHTLOVÁNÍ, MALOVÁNÍ 

 

Městská galerie 

Městská galerie je umístěna v Domě dětí a mládeţe Chodov, pořádala v průběhu roku 

zajímavé výstavy různých ţánrů - přes prezentaci lidových tradic, fotografické výstavy 

cestovatelů, výstavy malířské, modelářské, keramické aţ po výstavy prací chodovských dětí i 



33 

 

seniorů nebo absolventů Základní umělecké školy Chodov. Ředitelkou DDM byla p. Mgr. 

Renáta Dočkalová. 

 

Kulturní památky 

Kostel sv. Vavřince 

 

Interiér kostela zůstal stále bez úprav, které jsou jiţ třeba. Město se pokusilo o získání 

dotačních prostředků, ţádost však byla neúspěšná. V tomto roce byl zpracován projekt na 

opravu elektroinstalace v kostele, po němţ by následovala výmalba.  

 

  

Místní tisk a Chodov ve sdělovacích prostředcích 

 
Zástupcům tisku a ostatních médií sdělovalo nové informace o dění ve městě vedení města 2x 

do měsíce. Občané byli o dění ve městě informováni prostřednictvím Zpravodaje města 

Chodov, který byl nadále jako měsíčník distribuován do kaţdé domácnosti zdarma a také 

chodovskou kabelovou televizí, která vysílala informační smyčku i řadu vlastních pořadů a 

reportáţí. Mezi další periodika, jeţ obyvatelé města zdarma dostávali do svých domovních 

schránek, patřily Chodovské noviny a Chodovské listy (obojí soukromý tisk). 

 

 

Sport, tělovýchova 

 

Kniha o sportování v Chodově je na světě. Mapuje v jednotlivých kapitolách vývoj sportu v 

Chodově od roku 1949, kdy byla zaloţena sokolská jednota SK Sokol Likos Chodov. Křest 

knihy se uskutečnil 3. prosince 2009 ve společenském sálu KASS Chodov. Kmotry knihy 

byly olympionici  Jarmila Kratochvílová, Helena  Suková, Jan Kůrka a Jiří Zedníček. 

Pořadem provázel  Štěpán Podešt, který je také redaktorem celé knihy. Hostem byl i senátor a 

místopředseda senátního klubu ČSSD Marcel Chládek, který kdysi závodíval v barvách města 

Chodov v atletických vytrvalostních závodech. 

V první slavnostní části předal starosta města Ing. Josef Hora výtisky knih jejich autorům a 

čestným hostům, poté následoval rozhovor s hosty o jejich sportovní kariéře. 

Bylo kvitováno, ţe jen málo měst dokázalo historii místního sportu takto zmapovat a zachovat 

ji pro další generace. 

 

Tělovýchovné jednoty 

V Chodově pracovalo v roce 2009 celkem 20 registrovaných sportovních organizací. K těm, 

které pracovaly jiţ v minulém roce, přibyl SK Box Chodov.    

 

Školní atletický klub Chodov 
Členská základna čítala v roce 2009 150 členů, z nichţ 110 bylo z řad dětí a mládeţe.  
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Výbor ŠAK Chodov pracoval i letos ve sloţení Mgr. Libor Dočkal, Mgr. Milan Kovářík, Mgr. 

Miloš Volek. Miloslav Zítka, Karel Matička, David Pavelka, Martin Horváth, Lukáš 

Kopecký, Marcela Kantnerová a Vladislav Zounar.  

V trenérské práci s dětmi dále pracovali vedle jiţ jmenovaných také M. Picková, R. a D. 

Dočkalovy a Jakub Stehno. 

Kromě pravidelných tréninků, mistrovských i nemistrovských soutěţí ŠAK Chodov pořádal 

v tomto roce 17 sportovních akcí, z nichţ některé mají ohlas i v hodnocení celorepublikových 

soutěţí – Běh Smolnickým kopcem, Chodovská tretra či Vánoční laťka. Kromě těchto 

tradičních akcí byly zorganizovány i akce na nejvyšší sportovní úrovni – Republikové finále 

Atletického čtyřboje Základních škol, Republikové finále Atletického čtyřboje Zvláštních a 

speciálních škol, Krajské kolo Kinderiády.  

  

Největší chloubou ŠAKU byl i v tomto roce sprinter Václav Zich, který se na Mistrovství 

Evropy Juniorů v Novém Sadě stal vicemistrem Evropy ve štafetovém běhu 4x100m. K výčtu 

jeho největších úspěchů patřil i titul Mistra ČR ve sprintu na 100m do 22 let. 

Vedle něj se prosadili v bojích o tituly Mistrů ČR i Milan Mňatinoha a Tomáš Skála. Manfred 

Krassa vybojoval na MČR veteránů 2. místo v silničním běhu.  

Vedle těchto jmen se v tabulkách ČR na čelních místech svými výkony prosazovali i další 

atleti.  Mezi dospělými dálkař Zdeněk Kratochvíl, vícebojař Jan Jirovec, v kategorii dorostu 

pak překáţkář Jiří Stehno a výškař Robert Daňhel, mezi starším ţactvem sprinterka Denisa 

Virtelová , jiţ zmínění vrhači Milan Mňatinoha a Tomáš Skála a sprinter dálkař a výškař 

Martin Sláma. V kategorii mladšího ţactva pak sprinterka a dálkařka Michala Pechoušková, 

vícebojař Daniel Hruška a dálkař a sprinter Lukáš Vantuch.  

 

 

BVC Chodov - BAEACH VOLLEYBALL CLUB CHODOV 
 

Prezidentem organizace byl Jiří Tureček. 

BVC Chodov byl i nadále smluvním správcem sportovního areálu v Bezručově ulici, který je 

majetkem Města Chodov. V roce 2009 měl klub BVC 46 mládeţnických a 27 dospělých 

členů. 

Klub byl v tomto roce organizátorem několika celorepublikových soutěţí, které byly značným 

mediálním i diváckým lákadlem.   

 

 

TJ SPARTAK CHODOV 
 

Tělovýchovná jednota Spartak Chodov měla v roce 2009 devět oddílů a klubů, v nichţ bylo 

organizováno 362 členů. V roce 2009 byl předsedou Jiří Tureček a místopředsedou do konce 

června Ing. Jan Smolka, od července pan Bc. Josef Pojar. 
 

Oddíly: kopaná, odbíjená, košíková, šachy, rekreační sport, silový trojboj, turistika a oddíl 

ZRTV. 

 

  

 

Oddíl kopané 

 Mladší ţáci (10-12 let) v krajském přeboru mladších ţáků obsadili krásné 2. místo pod 

vedením pana Šedivce Jaroslava. Starší ţáci (13-15 let) v krajském přeboru starších ţáků 

obsadili 4. místo pod vedením pánů Frány Jiřího a Vaňka Davida. Druţstvo dorostenců (15-18 
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let) obsadilo v krajském přeboru dorostu krásné 2. místo pod vedením pana Pavlíčka 

Stanislava st. Druţstvo muţů „B“ hrající 1. B třídu soutěţ vyhrálo a postoupilo do vyšší 

soutěţe a to do 1. A třídy pod vedením pánů Valenty Pavla a Vachníka Josefa. Muţi „A“ 

hrající prvním rokem čtvrtou nejvyšší soutěţ v republice divizi skupiny „B“ se udrţelo 

v soutěţi na 13. místě pod vedením pánů Vicana Jiřího a Laitrmana Jiřího.  

Bohuţel v červnu oznámil dlouholetý člen výboru a prezident klubu i celé TJ Spartak 

Chodov, pan Smolka Jan, odchod z oddílu ze zdravotních důvodů. 

V létě po prázdninách započal opět kolotoč nové sezony 2009 – 2010. Zvolilo se nové vedení 

oddílu kopané, kde byl předsedou zvolen pan Pojar Josef, sekretářem oddílu byl zvolen opět 

pan Vojíř Petr a členy výboru se stali pánové Vican Jiří, Pavlíček Stanislav ml. a Karbulka 

Petr.  

I podzimní sezóna byla ve znamení mnoha úspěchů, např. druţstvo dorostenců (15-18 let) se 

umístilo v krajském přeboru dorostu na 2. místě. 

 

Oddíl šachů 

Větší základna a pravidelné tréninky přinesly úspěchy v podobě medailí z krajských přeborů a 

zároveň po několika letech hráli   ţáci 1. ligu mládeţe. Výsledky Michala a Stanislava Srby 

jsou pak velkým příslibem do budoucna. Dařilo se tradičně Lukáši Vlasákovi, který po bronzu 

z republikového šampionátu přidal stejný kov z Extraligy dorostu ČR a svůj výkon korunoval 

na evropském šampionátu v Italském Fermu, kde obsadil vynikající 13. místo v konkurenci 

101 hráčů Evropy. Předsedou oddílu byl pan Gustav Plomitzer.  

 

Oddíl volejbalu 

Rok 2009 nebyl pro chodovský šestkový volejbal moc úspěšný. V okresních soutěţích se 

druţstvům ţen a muţů nepodařilo umístit do první půlky tabulky. Muţi skončili na 6. místě 

(celkem 8 druţstev) a ţeny obsadily 5. místo (celkem 6 druţstev). 

Krajský přebor ţen I. třídy začal zaznamenávat nedostatek mladých a kvalitních hráček. I v 

tomto roce se seniorky zúčastnily "Mistrovství ČR" ve volejbale, které se konalo 

v Rokycanech.  

Předsedkyní volejbalového oddílu byla Iveta Krásná. 

 

Nejlepší sportovci roku 2009 

 

Jednotlivci mládeţ         

Michaela Chrastinová                kyokushin karate                       Kyokushin Chodov                            

Michaela Klimešová                  kickbox                                      SK Kickbox Chodov                                   

Lukáš Kočí                                 kopaná                                       TJ Spartak Chodov                                    

Martin Kubík       cyklistika                                   TJ Plamen Chodov                                    

Andrea Lochschmidtová            karate                                         Karate club Chodov                                    

Daniel Maxant                           kyokushin karate                        Kyokushin Chodov                                    

Milan Mňatinoha                       atletika vrhy, hody                     ŠAK Chodov                                   

Tomáš Rau                                 kopaná                                       FK Baník Sokolov                                    

Tomáš Skála                              atletika vrhy, hody                     ŠAK Chodov                                    

Martin Vachník                          kopaná                                       TJ Spartak Chodov                                    

Lukáš Vlasák                             šachy                                          Šachklub Sokol Klatovy                                   

Václav Zich                               atletika sprinty                            ŠAK Chodov                                    

Jednotlivci dospělí                                                 

Miloš Černý      kickbox                SK Kickbox Chodov                                                                     
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David Grůza                              poţární sport SDH Chodov                                                                    

Robin Holub                              freeskiing                                   sponzorovaný jezdec                         

Jan Kubíček      triatlon                                        Specialized/Redbull                                   

  

 

Kolektivy mládeţ                             

Druţstvo mladších ţáků  kopané TJ Spartak Chodov                                                   

Druţstvo starších ţákyň BVC Chodov                                                                          

Druţstvo starších ţáků  ŠAK Chodov                                            

 

 

Kolektivy dospělí                                                 

Druţstvo muţů „A“  kopané TJ Spartak Chodov                                                          

Druţstvo muţů „B“  kopané TJ Spartak Chodov                                                          

 

 

Trenéři 

Mgr. Libor Dočkal                     trenér ŠAK Chodov                                                                              

Ludoslav Hronek                trenér Karate clubu Chodov                                                                              

Jiří Tureček                                trenér BVC Chodov                                                                  

  

 

Osobnost sportu 

Vladimír Zounar 

 

 

Veřejná administrativa 

 
V této oblasti nedošlo v průběhu roku 2009 k ţádné výraznější změně. Ve Staroměstské ulici 

otevřela svoji pobočku Československá obchodní banka. 

 

 

Hospodářský ţivot 

Průmysl 

Sokolovská uhelná, právní nástupce, a.s. 

 
V tomto roce nedošlo ve vedení společnosti k ţádné změně, generálním ředitelem společnosti 

byl nadále Ing. František Štěpánek, který působí ve společnosti jiţ od roku 1979 a od roku 

1999 je generálním ředitelem. Sokolovská uhelná je významným dodavatelem hnědouhelných 

paliv pro energetické a teplárenské společnosti v České republice. Akciovou společnost lze 

charakterizovat jako dynamickou energetickou organizaci, která ročně těţí okolo 8,5 mil. tun 

hnědého uhlí, z toho přes 4,6 mil. tun prodává v tuzemsku i v zahraničí. Dále vyrábí ročně 3 

500 GWh elektrické energie, 164 tis. tun briket a zásobuje přilehlou průmyslovou a sídelní 

aglomeraci teplem v mnoţství cca 2 000 TJ za rok. S celkovou kapacitou 620 MWe je 

akciová společnost důleţitým výrobcem elektrické energie v republice a trţby za elektrickou 
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energii a teplo soustavně přesahují polovinu celkových trţeb společnosti. Výhled společnosti 

je zaloţen na dlouhodobém záměru efektivního vytěţení zásob hnědého uhlí ze Sokolovské 

pánve, přičemţ podstatná část vytěţeného uhlí je konvertována ve vlastních zpracovatelských 

technologiích na elektrickou energii a teplo jak v klasické tepelné elektrárně, tak zejména v 

moderní paroplynové elektrárně. I v roce 2009 se společnost vyrovnala se všemi 

ekologickými limity a přispěla k dalšímu systémovému zlepšování ţivotního prostředí širšího 

regionu. Úspěšně pokračovaly lesnické i zemědělské rekultivace a příprava dosud největší 

hydrické rekultivace v bývalém lomu Medard – Libík (hydrická rekultivace je technologický 

postup zatápění zbytkové jámy po povrchové těţbě v lomech na uhlí). 

Společnost vstoupila do roku 2009 s uzavřenou kolektivní smlouvou. Její průběţné plnění se 

odrazilo v udrţení sociálního smíru, který patřil bezesporu k jednomu z nejvýraznějších 

faktorů dosaţených výsledků roku 2009. Korektnost vztahů mezi odborovou organizací a 

vedením společnosti umoţnila na základě dosaţených hospodářských výsledků výplatu 

mimořádné odměny zaměstnancům společnosti nad rámec podmínek dohodnutých 

v kolektivní smlouvě. Proti roku 2008, kdy bylo vytěţeno 9 732 tis. tun, činila těţba uhlí v 

roce 2009 8 566 tis. tun. Řadu mimořádných opatření s přímými dopady do nákladové oblasti 

si vyţádaly výrazné cenové výkyvy na energetickém trhu, stejně tak jako sesuv zeminy na 

lomu Jiří v červnu 2009. 

Přes tyto vnitřní problémy společnost splnila nad dohodnutý rámec své závazky vůči regionu 

jak v oblasti ţivotního prostředí, tak v oblasti sociální, ale i v podpoře společenských aktivit 

obcí a měst. V roce 2009 se společnost svou personální činností přizpůsobovala plánovanému 

sníţení těţby uhlí tak, ţe omezila nábor nových zaměstnanců. Stav zaměstnanců se sníţil o 

182 tím, ţe ze společnosti odešlo 248 zaměstnanců a nastoupilo jen 66 nových. Negativem 

roku 2009 byl fakt, ţe růst průměrného výdělku nebyl pokryt růstem produktivity práce. Ta 

meziročně poklesla o 2,8 %, zatímco průměrný výdělek meziročně vzrostl o 7,3%. Průměrná 

mzda zaměstnanců dosáhla výše 30 298 Kč.  

Rok 2009 se podařilo uzavřít s hospodářským výsledkem 1 924 mil. Kč po zdanění. 

 

Lincoln CZ s.r.o. 

Rok 2009 byl ve znamení hospodářské krize a poprvé od svého zaloţení zaznamenala firma 

pokles obratu spojený téţ s redukcí personálu. Na druhou stranu byl však tento rok 

významným milníkem v historii společnosti, neboť firma dokončila a zkolaudovala nové 

logisticko-montáţní centrum – moderně vybavenou halu určenou pro skladování materiálu, 

hotových výrobků, ale také montáţní činnosti. Na přelomu roku byl v nové hale zaváděn 

zcela nový princip manipulace s materiálem známý jako Warehouse management systém. 

Organizace se věnovala personálnímu rozvoji svých zaměstnanců a s podporou programů 

„Vzdělávejte se!“, financovaných z Evropského sociálního fondu, realizovala různá školení 

pro rozvoj personálních kompetencí a tzv. měkkých dovedností. V květnu 2009 firma prošla 

úspěšnou recertifikací ISO 9001/2001 a v posledním čtvrtletí roku nastartovala projekt 

směřující k certifikaci systému na ochranu ţivotního prostředí ISO 14001. Společnost Lincoln 

CZ s.r.o. začala také v tomto roce realizovat aktivity směřující k tzv. „štíhlé výrobě“ (Lean 

production), coby nejmodernějšímu trendu v oblasti řízení výroby. 

 

 

Porcelánka Chodov 

 

Rok 2009 byl pro porcelánku velice problematický. Jiţ od 10. prosince 2008 byla firma Thun 

Karlovarský porcelán, jehoţ byla porcelánka Chodov součástí, v konkurzu. 26. ledna obdrţeli 
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všichni zaměstnanci výpověď z pracovního poměru k 31. 3. 2009. Následně byla skutečně k 

tomuto datu ukončena výroba a porcelánku čekala nejistá budoucnost, protoţe celá firma byla 

v rámci konkurzu rozprodávána. Nakonec chodovskou manufakturu v květnu koupila firma 

Epiag Lofida,která jiţ dříve odkoupila porcelánku v Dalovicích, ve které provozovala 

dekoraci porcelánu. Postupně nastoupili téměř všichni zaměstnanci zpět a výroba byla 

obnovena. Přestoţe došlo ke zpřetrhání všech obchodních vazeb s bývalou vývozní 

společností a obnovení prodeje bylo náročné, podařilo se ke konci roku hospodařit s mírným 

ziskem. Závod pracoval na vývoji mnoha nových výrobků, které by v následujícím roce 

mohly zabezpečit nárůst výroby a stabilizovat hospodaření.  

 

Chodos Chodov s.r.o. 

 
V roce 2009 nedošlo ke změnám ve vedení společnosti, vyráběných oborech ani v jiných 

zásadních oblastech. Společnost nadále vedli pánové Miroslav Černý, Wilfried Nevečeřal, 

Ing. František Prokeš a Ing. Jan Štengl. Rok 2009 nebyl pro společnost ve srovnání 

s předchozím rokem, příliš úspěšný. Především ve 2. pololetí se projevily dopady světové 

krize a došlo k odsunu celé řady zakázek do roku 2010. Současně došlo ke sníţení poţadavků 

tradičních zákazníků. V roce 2009 zůstala největším zákazníkem německá firma Herbert 

Hünfeld, pro kterou byla realizována výroba 43 ks lisů různých velikostí pro výrobu 

pneumatik pro osobní a nákladní automobily. Lisy byly vyrobeny v různých provedeních pro 

odběratele v Rusku, Indonésii, USA, Polsku a Německu. Mezi další významné zákazníky 

patřily firmy MITAS Praha – výroba konfekčních bubnů a výroba dílů pro gumárenské stroje, 

F.X.MEILLER Slaný – díly pro návěsy nákladních automobilů, Strema Sulzbach SRN – 

balící stroje, FETEC Pyrbaum SRN – kooperační práce pro výrobu papírenských válců, AGT 

Zlín – kontejnery, Proteo Ravenna Itálie – výroba dílů pro extrudery. 

Stejně jako v předchozích letech firma pořádala setkání s bývalými pracovníky podniku, kteří 

jiţ odešli do důchodu. 

 

Malé firmy 

Mezi ostatními malými firmami, které sídlí na území města, nelze opomenout stavební Firmu 

Jirkovský, s.r.o., Stavební společnost Hubert, s.r.o., Kovoobrábění Svoboda, KH-

CETTO,s.r.o, BMP – obrábění kovů, Zámečnictví Jiří Mazur, WIRO PLAST, s.r.o., Stav - 

elektro s.r.o. a několik drobných výrobců porcelánu (Červenka, Porcelánka JAEL - rodinná 

firma otce a syna Těţkých). 

 

Sluţby a trţiště 

Na poplatcích z trţního místa bylo v roce  2009 vybráno 93 775 Kč.  Trţní místa byla určena 

přílohou obecně závazné vyhlášky města Chodova č. 15/2000, Trţní řád. Tato příloha byla 

v roce 2009 dvakrát usnesením RM upravena, takţe v závěru roku byla v Chodově  pouze 3 

trţní místa a trţiště jiţ ve městě není.  
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Spoje 

 
Česká pošta 

 
Hlavní poštu v Husově ulici vedla paní Marcela Popadincová, pobočku ve Staroměstské ulici 

vedla paní Pavla Kolářová. Pošta poskytovala nejen základní poštovní sluţby, zákazníci mohli 

vyuţívat i sluţeb Poštovní spořitelny a několika pojišťoven. Chodovská pošta byla nadále 

doručovací poštou pro Vřesovou, Vintířov, Tatrovice, Nové Sedlo, Mírovou, Loučky a 

Chranišov. Poštovné za obyčejné psaní bylo v tomto roce 10,-- Kč. 

 

 

Doprava 

 

V prosinci 2009 bylo vydáno stavební povolení nové okruţní křiţovatky v ul. U Porcelánky – 

Tovární. 

 

Společenská kronika 

 
 

Také v tomto roce uspořádalo město Chodov řadu akcí, při kterých si občané připomněli 

významné události, nebo jimi byly oceněny jejich úspěchy. Za připomenutí stojí: 

 

64. výročí ukončení 2. světové války: 

Při příleţitosti 64. výročí ukončení 2. světové války byli na oslavy pozváni zástupci Svazu 

bojovníků za svobodu, Československé obce legionářské, Okresního vojenského sdruţení 

rehabilitovaných, Konfederace politických vězňů, Policie ČR, zástupci všech volebních stran 

ve městě, členové Zastupitelstva města Chodova, zástupci chodovských společenských 

organizací a občané Chodova. 

Přivítání bylo spojeno s malým občerstvením. Dále pokračoval pietní akt u Památníku obětem 

válek v Městském parku. Poté hosté poloţili květiny u pamětní desky připomínající vstup 

amerických vojsk do Chodova dne 7. 5. 1945 na budově 1. stupně 1. ZŠ v ul. Dukelských 

hrdinů, u hrobu válečných zajatců na Městském hřbitově a celý program byl ukončen 

poloţením kytic u památníku věnovanému místními občany květnovým událostem roku 1945 

ve Staré Chodovské.  

 

Ukončení školní docházky ţáků 9. tříd ZŠ 

Dne 25. 6. 2009 proběhlo v Galerii u Vavřince slavnostní „vyřazení“ ţáků 9. tříd základních 

škol v Chodově.  

 

Slavnostní přijetí premiantů ZŠ   

Dne 26. 6. 2009 v 9,00 hodin proběhlo v obřadní síni slavnostní přijetí premiantů 9. tříd 

základních škol v Chodově vedením města.  Starosta poděkoval nejlepším ţákům za jejich 

výborné školní i mimoškolní výsledky, předal jim jako dárek knihu Chodov a popřál úspěšné 

studium a hodně štěstí v dalších ţivotních etapách. Setkání se zúčastnili rovněţ třídní učitelé, 

ředitelé škol a někteří rodiče. 
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Setkání s učiteli, kteří k 30. 6. 2009 ukončili své aktivní působení ve školství 

V roce 2009 ukončila své aktivní působení ve školství pouze paní Aurelie Niesslová. Setkání 

se starostou města se zúčastnila spolu s paní ředitelkou Základní školy praktické a Základní 

školy speciální paní Mgr. Evou Teturovou. Setkání se uskutečnilo v kanceláři starosty města 

dne 24. 6. 2009 téţ za účasti vedoucí odboru školství, kultury a vnitřních věcí Městského 

úřadu v Chodově. Starosta města poděkoval paní Aurelii Niesslové   za celoţivotní práci při 

výchově a vzdělávání mládeţe.  

 

Státní svátek „Den vzniku samostatného československého státu“ 

U příleţitosti státního svátku „Den vzniku samostatného československého státu“ proběhl 

vzpomínkový akt dne 28. 10. 2009 v 10,00 hodin u památníku „ Obětem válek“ v Městském 

parku Chodov. Jako kaţdý rok byli pozváni zástupci politických stran, členové ZM, zástupci 

Svazu bojovníků za svobodu, Okresního vojenského sdruţení rehabilitovaných, Konfederace 

politických vězňů, Policie ČR a další zástupci společenských organizací ve městě.    

 

 

Den válečných veteránů 

U příleţitosti Dne válečných veteránů byli pozváni dne 11. 11. 2009 k účasti na pietním aktu 

u památníku Obětem válek v Městském parku v Chodově členové Svazu bojovníků za 

svobodu, Československé obce legionářské, Vojenského sdruţení rehabilitovaných a 

Konfederace politických vězňů. Pietního aktu se zúčastnili také zástupci Městské policie 

Chodov a Sboru dobrovolných hasičů. Před zahájením pietního aktu proběhlo přátelské 

setkání všech pozvaných v kanceláři starosty města. 

 

Tato část je jiţ v kronice zapsána – k zápisu se podepisovali ocenění při slavnostním 

předávání.  

OSLAVY JUBILEÍ 

 

- 815 let od první písemné zmínky o obci 

- 135 let od zaloţení Sboru dobrovolných hasičů Chodov  

- 115 let od povýšení Chodova na město 

 

 

Město Chodov udělilo u příleţitosti oslav těchto výročí, na základě usnesení zastupitelstva 

města ze dne 16. 6. 2009, městská ocenění občanům, kteří se zaslouţili o rozvoj města 

v různých oblastech. Sdruţení hasičů Čech, Moravy a Slezska udělilo členům Sboru 

dobrovolných hasičů Chodov ocenění několika stupňů. Všechna městská i hasičská ocenění 

byla předána na slavnostním večeru dne 25. 9. 2009 ve společenském sálu KASS Chodov. 

 

Městská ocenění 

 

Městská pečeť 

 

František Plemeník – narozen 17. 11. 1938 

Na Chodovsko  přišel pan Plemeník s rodiči v roce 1946. Od roku 1950 byl občanem 

Chodova, po svatbě se v roce 1965 odstěhoval do Nejdku, odkud se v roce 1968 přestěhoval 

do Vintířova, kde bydlí dosud. Od roku 1952 jen pan Plemeník členem Českého svazu 

chovatelů drobného zvířectva a v březnu letošního roku oslavil 20. výročí působení ve funkci 
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předsedy této chodovské společenské organizace. Pan František Plemeník byl od mládí nejen 

zapáleným chovatelem, ale významně se podílel také na úpravě areálu v Nádraţní ulici 

v Chodově, který je v majetku chovatelů od roku 1946. V současné době v areálu sídlí kromě 

místní organizace i okresní organizace ČSCH.  Díky iniciativě pana Plemeníka se zejména 

v posledních dvaceti letech stal areál důstojným stánkem, v němţ probíhají místní, regionální, 

oblastní i mezinárodní výstavy drobného zvířectva. Na úpravě areálu odpracoval pan 

Plemeník a nejbliţší členové jeho rodiny tisíce hodin. Sám pan Plemeník je rovněţ úspěšným 

chovatelem, zejména holubů.  Za více neţ padesátileté aktivní působení pana Plemeníka 

v chodovské organizaci ČSCH mu město Chodov uděluje ocenění Městská pečeť.    

 

 

Listina města Chodova  

  

Věra Bráborcová   -   narozena  25. 8. 1961  

Jako vedoucí denního stacionáře pro mentálně postiţené působí v Chodově od roku 1990, kdy 

byl stacionář Městem Chodov zřízen. Posléze bylo jeho financování převzato Okresním 

ústavem sociálních sluţeb a pod tímto zřizovatelem stacionář fungoval aţ do konce roku 

2007, kdy byl z iniciativy manţelů Bráborcových a za podpory pracovního kolektivu 

stacionáře přetransformován na obecně prospěšnou společnost s názvem Denní centrum 

Mateřídouška. Také díky jejímu pracovnímu nasazení se podařilo úspěšně provést stavební 

rozšíření objektu, v němţ jsou dnes sociální sluţby poskytovány. Paní Bráborcová věnuje 

veškerý čas problematice mentálně postiţených a je díky svým znalostem a zkušenostem 

uznávaným odborníkem v oblasti péče o mentálně postiţené. Město Chodov jí za tuto práci 

uděluje ocenění Listina města Chodova.  

 

 

 

Karel Brda – narozen 28. 1. 1924  

Pan Brda se narodil jako osmé dítě v rodině horníka a v dětství neměl, stejně jako nikdo 

z rodiny, na růţích ustláno. Po dokončení základního vzdělání pracoval jako dělník a později 

byl řidičem ve stavebnictví. Celá padesátá léta proţil jako politický vězeň v komunistických 

lágrech. Po propuštění opět pracoval jako řidič a později dispečer dopravy ve stavebnictví, v 

důchodovém věku byl školníkem v základní škole v Komenském ulici. Pan Karel Brda zemřel 

6. 2. 2008. Byl dlouholetým a aktivním členem Konfederace politických vězňů a v letech 

1991 - 1997 téţ členem ODS v Chodově. Jako ocenění jeho smyslu pro demokracii, právo a 

spravedlnost a také fakt, ţe ani po dlouhých letech ţalářování a politických perzekucí 

nezatrpkl a zůstal ţivotním optimistou, mu město Chodov uděluje Listinu města Chodova in 

memoriam.  

 

Petr Cerovský – nar. 5. 4. 1945    

Pan Petr Cerovský pracuje v SDH Chodov jiţ 47 let. V minulosti působil jako člen okresní 

komise mládeţe a jako člen návrhové a volební komise SH ČMS okresu Sokolov. V SDH 

Chodov vykonával funkci starosty sboru a do dnešního dne je aktivním členem ve výboru 

základní organizace.  Ve svém důchodovém věku se stále zúčastňuje veškerých aktivit ZO 

Chodov. 

Za jeho dlouholetou aktivní činnost v SDH Chodov jej město Chodov oceňuje Listinou města 

Chodova a zároveň je mu udělen výkonným výborem Sdruţení hasičů Čech, Moravy a 

Slezska titul Zaslouţilý hasič. Hasičské vyznamenání bude panu Cerovskému slavnostně 

předáno v měsíci listopadu na zámku v Přibyslavi.   
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Josef Drechsler – narozen 14. 5. 1936 

Občanem Chodova je od roku 1970. Je dlouholetým členem i funkcionářem základní 

organizace Českého svazu včelařů Chodov. Patří k těm lidem, kteří dokáţí věnovat svůj čas, 

energii a schopnosti ve prospěch zájmového sdruţení či spolku, a bez nichţ by ţádná zájmová 

a společenská organizace nemohla fungovat. Včelaři mají v rámci svého koníčka zároveň 

mnoho povinností vůči Státní veterinární správě, spotřebitelům medu či vůči odboru 

zemědělství a ţivotního prostředí. To vše vyţaduje nejen znalost příslušných předpisů, 

dodrţování stanovených lhůt, ale zároveň i znalost uţívání nových sdělovacích technologií a 

prostředků.   Pan Drechsler všechny tyto odbornosti naplňuje nejen v chodovské organizaci, 

ale i v rámci karlovarského regionu. Více jak 20 let je jednatelem okresního výboru ČSV 

(sdruţuje téměř 300 členů). Za tuto aktivní činnost byl před třemi lety oceněn druhým 

nejvyšším včelařským vyznamenáním.  

Město Chodov uděluje panu Josefu Drechslerovi ocenění Listina města Chodova.  

 

 

Ing. Jan Kocián – narozen 13. 1. 1936 

V Chodově bydlí pan Kocián od roku 1973 a od této doby aţ do odchodu do důchodu byl 

zaměstnancem Sokolovské uhelné, a.s. V Chodově působil takřka ve všech oblastech 

společenského ţivota, ale nejvíce je ve městě znám jako myslivec a včelař. Dodnes vystupuje 

nejen jako aktivní člen, ale také jako funkcionář. 

Pan Ing. Kocián se konkrétně myslivosti věnuje 40 let, zkoušky z myslivosti sloţil v r. 1969 a 

v r. 1991 sloţil vyšší myslivecké zkoušky.  

V Mysliveckém sdruţení v Chodově působí od roku 1973, zapojoval se vţdy do práce ve 

výboru Mysliveckého sdruţení, většinou jako jednatel. V roce 1993 byl orgánem Státní 

správy myslivosti jmenován do funkce mysliveckého hospodáře pro Myslivecké sdruţení 

Chodov.   Pan Kocián také zajišťuje pro KASS Chodov vzdělávací pořady o přírodě, velmi 

ţádané jsou zejména jeho mykologické pořady. 

Jako jedna z mála mysliveckých skupin se Myslivecké sdruţení Chodov věnuje i výchově 

mládeţe. Spolu s manţelkou vedou krouţek se zaměřením na myslivost, ekologii a ochranu 

přírody.  

Město Chodov oceňuje práci pana Ing. Jana Kociána udělením Listiny města Chodova.  

 

Josef Morávek  - narozen 16. ledna 1939 

Pan Morávek bydlí v Chodově od roku 1969. Byl důstojníkem československé armády. Za 

své politické názory a činy byl souzen a v letech 1973 aţ 1984 vězněn ve Valdicích, Mírově, 

Minkovicích a na Borech. Po propuštění z vězení byl zaměstnancem Sokolovské uhelné, a.s., 

v roce 1992 byl rehabilitován a povýšen do hodnosti plukovníka. 

V letech 1999 aţ 2003 vykonával funkci zástupce velitele městské policie v Chodově. Poté 

byl aktivně zapojen do činností souvisejících se zajišťováním obecně prospěšných prací.   Ani 

v důchodu nepřestal městu pomáhat a v roce 2007 ochotně nastoupil jako doručovatel 

písemností pro Městský úřad Chodov. Dále pokračuje jako člen výboru  Konfederace 

politických vězňů a Vojenského svazu rehabilitovaných. 

Město Chodov uděluje panu Josefu Morávkovi ocenění Listina města Chodova.  

 

Ing. Alfons Skokan – narozen 5. 11. 1939 

Do Chodova přišel v roce 1957. Převáţnou část své profesní dráhy sepjal s výrobou 

porcelánu, odkud odešel v roce 1994 do důchodu.  Do sportovního ţivota se v Chodově 

zapojil hned po příchodu do města. Postupně se vypracoval od aktivního hráče fotbalu a 
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volejbalu k získání kvalifikace fotbalového trenéra 1.třídy . V letech 1984 – 1985 působil jako 

asistent Dušana Uhrina, tehdejšího trenéra prvoligové RH Cheb. Koncem 80. let trénoval po 

dobu dvou let jako profesionální trenér tým VTŢ Chomutov. Po ostatní roky trénoval nebo 

pracoval jako funkcionář TJ Spartak Chodov. Po roce 1990 se aktivně zapojil do veřejného 

ţivota města jako člen zastupitelstva města a jeho výborů.  

Město Chodov uděluje panu Ing. Alfonsu Skokanovi ocenění Listina města Chodova.  

 

Eva Slavíčková – nar. 22. 11. 1933 

Do Chodova přišla paní Slavíčková v roce 1963. Celý ţivot pracovala jako učitelka základní 

školy, přičemţ se mezi několika generacemi ţáků i rodičů svou prací a přístupem zapsala jako 

vynikající učitelka německého jazyka i výchovná poradkyně.  Svým laskavým a spravedlivým 

přístupem byla dětem příkladem správných ţivotních postojů. 

I ve sloţité době si dokázala zachovat svůj morální kredit a pomáhala dětem v jejich rozvoji. 

Také mimo školu se věnovala dětem a jejich volnému času, ať jiţ v pěveckém sboru či  při 

pravidelných návštěvách dětí z partnerské školy v  Kamsdorfu a naopak. Jiţ v době svého 

aktivního působení se jí podařilo dokázat to, o co usilujeme i dnes – sblíţit všechny děti v 

Evropě.  

Město Chodov uděluje paní Evě Slavíčkové ocenění Listina města Chodova.  

 

Miloslav  Ţibřid -  nar. 18. 4. 1931 

Do západních Čech se přistěhoval v roce 1946. V listopadu 1949 sehrál své první volejbalové 

utkání v Novém Sedle, kde v té době bydlel. Do Chodova se přistěhoval v roce 1968, i kdyţ 

za Chodov volejbal hrál uţ od roku 1965.  Ještě v době aktivní hráčské kariéry začal trénovat 

nejprve muţské a později děvčata, která vedl aţ do roku 1991. V roce 1972 úspěšně 

absolvoval kurz volejbalového trenéra 2. třídy. I po odchodu do důchodu se stále aktivně 

věnuje sportu, nyní zejména cyklistice a stále projevuje aktivní zájem o dění ve volejbale 

v Chodově.     

Město Chodov uděluje panu Miloslavu Ţibřidovi ocenění Listina města Chodova.  

 

 

Hasičská ocenění 

 

Ladislav Zapf nar. 13. 4. 1967 

 

Ladislav Zapf patří mezi odchovance Sboru dobrovolných hasičů Chodov (dále jen „SDH 

Chodov“), kde úspěšně sbor reprezentoval v ţákovských a dorosteneckých kolektivech.  

V minulých letech se věnoval práci s mládeţnickým kolektivem dívek. V dnešní době zastává 

funkci starosty SDH a zároveň velitele druţstva zásahové jednotky. Po po roce 1990 se 

zapojil do veřejného ţivota města Chodova, v posledních letech je členem Zastupitelstva 

města Chodova.  Jeho koníček se mu stal ţivotním posláním, v současné době pracuje jako 

vyšetřovatel poţárů u Hasičského záchranného sboru Karlovarského kraje.  Jako aktivní 

občan a hasič se v minulosti zaslouţil o přístavbu hasičské zbrojnice. Současně byl aktivním 

členem pracovní skupiny, která spojením Městské policie a hasičů vytvořila velmi dobře 

fungující Městský záchranný systém.  

Za jeho dobrou práci mu je uděleno Čestné uznání Sdruţení hasičů Čech, Moravy a Slezska. 

 

Ing. Josef Hora nar. 4. 9. 1949 

 

Ing.Josef Hora je členem Sboru dobrovolných hasičů v Chodově  jiţ 37  let. Během svého 

působení v SDH Chodov byl po boku svého otce aktivním strojmistrem a prošel několika 
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funkcemi. Po dobu pěti let vykonával funkci starosty SDH. Od roku 1990 je aktivně zapojen 

do veřejného ţivota města, od roku 1991 pracuje na radnici, nejprve jako tajemník městského 

úřadu, od roku 1998 je starostou města. Především jeho zásluhou došlo po roce 1991 

k postupnému spojování chodovských závodních poţárních jednotek do městského sboru a 

byly tak vytvořeny předpoklady pro vybudování záchranného systému dlouho před jeho 

oficiálním zákonným uspořádáním.    

Za jeho práci    je mu Sdruţením hasičů Čech, Moravy a Slezska udělena medaile Za 

mimořádné zásluhy. 

 

Herbert Weiss nar. 28. června 1960 

 

 Herbert Weiss patří mezi odchovance Sboru dobrovolných hasičů Chodov, v němţ 

pracoval a který úspěšně reprezentoval jiţ v ţákovských a dorosteneckých kolektivech. 

V minulých letech byl členem skupiny preventivních kontrol a dále referentem materiálně 

technického zabezpečení. V SDH Chodov vykonává jiţ osm let funkci místostarosty sboru, je 

zástupcem velitele zásahové jednotky a zároveň také velitelem druţstva zásahové jednotky. 

Jako člen výboru ZO napomáhá řešit problémy a úkoly spojené jak se zajišťováním 

akceschopnosti sboru, tak i ostatní problémy a úkoly týkajících se chodu SDH Chodov. Jeho 

koníček se stal také jeho profesí a dnes pracuje ve funkci velitele Hasičského záchranného 

sboru podniku Sokolovská uhelná a.s. právní nástupce.  

Za práci v SDH Chodov mu je Sdruţením hasičů Čech, Moravy a Slezska udělena medaile Za 

mimořádné zásluhy. 

 

 

Václav  Roulich nar. 29. 5. 1935 

 

Václav Roulich pracuje ve Sboru dobrovolných hasičů v Chodově 50 let. V dřívějších letech 

byl členem zásahové jednotky, působil jako předseda okresní komise mládeţe a jako člen 

návrhové a volební komise. Jeho působení ve sboru bylo vţdy spojeno s mládeţí, jak u SDH 

Chodov, tak v rámci okresu Sokolov a také Plzeňského a později Karlovarského kraje. Ve 

svém důchodovém věku se stále aktivně zapojuje do veškerých hasičských aktivit ZO.  

 Za jeho dlouholetou aktivní činnost v SDH Chodov je mu Sdruţením hasičů Čech, Moravy a 

Slezska udělena medaile Za mimořádné zásluhy. 

 

 

Josef Sosnovec nar. 7. ledna 1944 

 

 Josef Sosnovec je členem Sboru dobrovolných hasičů Chodov jiţ 47 let. Prošel mnoha 

funkcemi, od vedoucího kolektivu mládeţe aţ po starostu  SDH Chodov. V dnešní době 

vykonává funkci předsedy kontrolní a revizní komise a zároveň je členem výboru SDH 

Chodov.    Za jeho dlouholetou aktivní činnost a přínos na rozvoji města mu bylo v roce 2004 

uděleno ocenění Listina města Chodova.  V dnešní době je stále platným pomocníkem, 

například při zajišťování finančních prostředků pro mládeţnické kolektivy.   Za dlouholetou a 

kvalitní práci v SDH Chodov byl oceněn řadou vyznamenání orgány SH ČMS.  

 Panu Sosnovcovi výkonný výbor Sdruţení hasičů Čech, Moravy a Slezska uděluje titul 

Zaslouţilý hasič.  Toto vyznamenání bude panu Josefu Sosnovcovi slavnostně předáno 

v měsíci listopadu na zámku v Přibyslavi.  

 

Zápis do kroniky sestavila a do knihy kroniky města Chodova vepsala kronikářka města, Jitka 

Hloušková. 


